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 Počet zpráv: 23, 13.01.2023 
  

 

Zprávy  
Rádio ZET | 06.01.2023 | Zpráva: 1 | Poslechovost pořadu: 0  

... jsou bez sněhu kvůli dlouhé a intenzivní teplé vlně, která začala o Vánocích a prakticky neskončila. Chybí sníh 

i v polohách nad 1000 m nad mořem. Libor knot ředitel asociace horských středisek řekl rádiu z, jestli stále ještě 

můžeme na lyže vyrazit i v Česku. mluvčí 3,... 

Odpoledne na Rádiu Z  
Rádio ZET | 06.01.2023 | Zpráva: 1 | Poslechovost pořadu: 0  

... mluvčí 1, --------------------A za chvíli už zamíříme do hor, jak to vypadá na horách je tam ještě vůbec nějaký 

sníh na to se zeptám ředitele asociace horských středisek Libora Knota.Čtrnácté 22 je pátek 6. ledna možná jste 

si všimli, že v některých velkých městech je teď o něco... 

Pro a proti: Zatímco domácnosti snižují už několik měsíců v řadě spotřebu energií, 

sněžná děla ve skiareálech jedou i letošní zimu naplno, někde už od URL  
ceskepodcasty.cz | 06.01.2023 | Poslechovost pořadu: 0  

... jiný, který dává v odlehlých horských oblastech práci tisícům lidí? Aměly by se skiareály přizpůsobit změně 

klimatu? Debatovat budou prezidentkaAsociace horských středisek, někdejší hvězda světového běžeckého 

lyžováníKateřina Neumannová a editor analýz a publicistiky serveru Seznam... 

Pro a proti: Kateřina Neumannová (Asociace horských středisek), Jan Stránský (editor 

analýz a publicistiky, Seznam Zprávy)  
ČRo Plus | 06.01.2023 | Zpráva: 1 | Poslechovost pořadu: 0  

... významně podílí na příjmech státního rozpočtu a zaměstnanosti, a proto je potřeba, aby fungoval. A já už po 

telefonních linkách zdravím prezidentku Asociace horských středisek, olympijskou vítězku a mistryni světa v 

běhu na lyžích Kateřinu Neumannovou. Vítejte. Dobrý den.Kateřina... 

Majitelé areálů bez technického sněhu prostě nemohou fungovat, podporuje umělé 

zasněžování sjezdovek Kateřina Neumannová URL  
ČRo - plus.cz | 06.01.2023 | Rubrika: Domácí | Autor: Ondřej Čihák  

... nedílnou součást fungování. Bez sněhu by nefungovaly jen vleky, ale kompletně celé areály a na ně 

navazující služby,“ uvádí v Pro a proti prezidentka Asociace horských středisek, někdejší hvězda světového 

běžeckého lyžování Kateřina Neumannová.Editor analýz a publicistiky serveru Seznam... 

Odpoledne na Rádiu Z  
Rádio ZET | 06.01.2023 | Zpráva: 1 | Poslechovost pořadu: 0  

https://newtonone.newtonmedia.eu/cs-CZ
https://dts.podtrac.com/redirect.mp3/croaod.cz/download/fa3b7cfe-8c80-4af6-aa32-c37b82865761.mp3
http://plus.rozhlas.cz/majitele-arealu-bez-technickeho-snehu-proste-nemohou-fungovat-podporuje-umele-8904375
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... za protiústavní. Rozhodli také, že Hladík bude na ministerstvu od pondělí náměstkem české hory jsou bez 

sněhu kvůli dlouhé a intenzivní teplé vlně, která začala o Vánocích a prakticky neskončila. Chybí sníh i v 

polohách nad 1000 m nad mořem Libor knot ředitel asociace horských středisek. 

Odpoledne na Rádiu Z  
Rádio ZET | 06.01.2023 | Zpráva: 1 | Poslechovost pořadu: 0  

... a intenzivní teplé vlně, která začala o Vánocích a v podstatě zatím neskončila. Chybí sníh i v hřebenových 

partiích nadmořských výškách na 1000 m Libor knot ředitel asociace horských středisek řekl rádiu zet, jestli stále 

ještě můžeme vyrazit na lyže i v Česku. mluvčí 3,... 

Zprávy  
Rádio ZET | 07.01.2023 | Zpráva: 1 | Poslechovost pořadu: 0  

... hory jsou bez sněhu kvůli dlouhé a intenzivní teplé vlně, která začala o Vánocích a v podstatě zatím 

neskončila chybí sníh i v polohách nad 1000 m Libor knot ředitel asociace horských středisek řekl rádiu z v 

pátek, jestli stále ještě můžeme vyrazit na lyže také v Česku. mluvčí 1,... 

Zprávy  
Rádio ZET | 07.01.2023 | Zpráva: 1 | Poslechovost pořadu: 0  

... a intenzivní teplé vlně, která začala o Vánocích a v podstatě dodnes neskončila chybí sníh i v hřebenových 

partiích v nadmořských výškách nad 1000 m Libor knot ředitel asociace horských středisek řekl rádiu z, jestli 

stále můžeme vyrazit na lyže v Česku a konkrétně taky, kde u nás.... 

Lyžařská střediska věří ve zlepšení počasí a silnou návštěvnost v březnu, říká šéf 

Asociace horských středisek URL  
e15.cz | 07.01.2023 | Rubrika: Rozhovory | Autor: Lucie Staňková  

... potenciál je v měsíci březnu. Pokud by se zopakovala výjimečně dobrá návštěvnost z loňska, pomohlo by to v 

celkovém hodnocení sezony,“ říká ředitel Asociace horských středisek Libor Knot.Současné počasí dost 

zkomplikovalo areálům sezonu. Jak na tom jsou?Ano, počasí ji významně... 

Lyžařská střediska věří ve zlepšení počasí a silnou návštěvnost v březnu, říká šéf 

Asociace horských středisek URL  
forexbanka.cz | 07.01.2023  

... na sjezdovku. K tomu jsou potřeba minimálně minus tři, čtyři stupně. Tato zařízení najdeme běžně v drtivé 

většině lyžařských středisek u nás. Libor Knot Je ředitelem Asociace horských středisek. Ta aktuálně sdružuje 

65 subjektů z řad provozovatelů lyžařských areálů,... 

Zprávy  
Rádio ZET | 08.01.2023 | Zpráva: 1 | Poslechovost pořadu: 0  

... jsou stále bez sněhu kvůli dlouhé a intenzivní teplé vlně, která začala o Vánocích a prakticky neskončila chybí 

sníh i ve vyšších polohách nad 1000 m Libor knot ředitel asociace horských středisek řekl rádiu z, jestli stále 

můžeme lyžovat i v Česku. mluvčí 3, --------------------U nás... 

Dopolední vysílání  
CNN Prima News | 08.01.2023 | Zpráva: 1 | Sledovanost pořadu: 0  

https://www.e15.cz/clanek/1395890/lyzarska-strediska-veri-ve-zlepseni-pocasi-a-silnou-navstevnost-v-breznu-rika-sef-asociace-horskych-stredisek
https://forexbanka.cz/lyzarska-strediska-veri-ve-zlepseni-pocasi-a-silnou-navstevnost-v-breznu-rika-sef-asociace-horskych-stredisek/
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... nebo dokonce zastavení provozu povánoční obleva vystřídala slibný začátek prosince na horách. Ve vysílání 

teď vítám prezidenta asociace horských středisek Libora Knota. Dobrý den, zdravím vás. mluvčí 12, ----------------

----Dobrý den všem. mluvčí 1,... 

Zprávy  
Rádio ZET | 08.01.2023 | Zpráva: 1 | Poslechovost pořadu: 0  

... intenzivní teplé vlně, která začala o Vánocích a v podstatě zatím neskončila tak mizí sníh i v hřebenových 

partiích v nadmořských výškách nad 1000 m Libor knot ředitel asociace horských řekl rádiu z, že stále můžeme 

vyrazit na lyže také v Česku. mluvčí 2, --------------------U nás, jak jsem... 

Víkend s Rádiem Z  
Rádio ZET | 08.01.2023 | Zpráva: 1 | Poslechovost pořadu: 0  

... jsou stále bez sněhu kvůli dlouhé a intenzivní teplé vlně, která začala o Vánocích a prakticky neskončila chybí 

sníh i ve vyšších polohách nad 1000 m Libor knot ředitel asociace horských středisek řekl rádiu z, jestli stále 

můžeme lyžovat i v Česku. mluvčí 4, --------------------U nás... 

Víkend s Rádiem Z  
Rádio ZET | 08.01.2023 | Zpráva: 1 | Poslechovost pořadu: 0  

... intenzivní teplé vlně, která začala o Vánocích a v podstatě zatím neskončila tak mizí sníh i v hřebenových 

partiích v nadmořských výškách nad 1000 m Libor knot ředitel asociace horských středisek rádiu z, že stále 

můžeme vyrazit na lyže také v Česku. mluvčí 4, --------------------U... 

Odpolední vysílání  
CNN Prima News | 08.01.2023 | Zpráva: 1 | Sledovanost pořadu: 0  

... obleva vystřídala slibný začátek prosince na horách, a to znamená omezování nebo dokonce zastavení 

provozu. Podle slov prezidenta asociace horských středisek nebude letošní sezónana pro lyžařská střediska 

úspěšná. Vedle nepříznivého počasí jsou důvodem také inflace a vysoké... 

Lyže už nejdou na dračku. Nejméně se kupují běžky  
Právo | 09.01.2023 | Rubrika: Titulní strana | Strana: 1 | Autor: Tomáš Volf | Vytištěno: 79 895 | Prodáno: 51 615 | Čtenost: 172 094  

... ckých požadavků na konkrétní značku, model a parametry lyží. Tam se může někdy na dodání chvíli čekat,“ 

sdělila Právu k nabídce běžek prezidentka Asociace horských středisek Kateřina Neumannová. Český výrobce 

sjezdových lyží Lusti z Žacléře v Podkrkonoší musel zdražit o dvacet procent.... 

Polovina českých areálů nejede a ztráty kvůli teplu doženou jen těžko URL  
seznamzpravy.cz | 10.01.2023 | Rubrika: Záchrana byznysu, Firmy, Byznys, Stalo se | Autor: Zuzana Hodková  

K dnešnímu dni funguje už jen polovina českých skiareálů. I ty ale omezují provoz. Ztráty, které v minulých 

týdnech resorty nabraly, už podle šéfa Asociace horských středisek Libora Knota , do konce sezony 

nedoženou.Mezi zelenými kopci svítí bílý pás technického sněhu. Při denních... 

Skiareály v Česku úpí, mají málo sněhu a hodně úvěrů. Finančníka Rattaje zachraňuje 

rakouský ledovec i Špindl URL  
byznys.ihned.cz | 10.01.2023 | Autor: <![CDATA[Pavel P. Novotný]]>  

https://www.seznamzpravy.cz/clanek/ekonomika-firmy-byznys-zachrana-podnikani-firem-polovina-ceskych-arealu-nejede-a-ztraty-kvuli-teplu-dozenou-jen-tezko-222839
https://archiv.hn.cz/c1-67157770-skiarealy-v-cesku-upi-maji-malo-snehu-a-hodne-uveru-financnika-rattaje-zachranuje-rakousky-ledovec-i-spindl
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... okolností bychom byli plní i na únor, místo toho počet rezervací ubývá. Takže jako všichni sledujeme 

předpověď počasí,“ hodnotí Gajdošík.Podle Asociace horských středisek ČR jsou aktuálně v provozu, byť 

omezeném, dvě třetiny lyžařských areálů, což odpovídá zhruba stu kilometrů sjezdovek.... 

Skiareály v Česku mají málo sněhu a hodně úvěrů. Finančníka Rattaje zachraňuje 

Rakousko i Špindl  
Hospodářské noviny | 11.01.2023 | Rubrika: Téma | Strana: 10 | Autor: Pavel Novotný | Vytištěno: 18 590 | Prodáno: 26 759 | 

Čtenost: 128 119  

... okolností bychom byli plní i na únor, místo toho počet rezervací ubývá. Takže jako všichni sledujeme 

předpověď počasí,“ hodnotí Gajdošík. Podle Asociace horských středisek ČR jsou aktuálně v provozu, byť 

omezeném, dvě třetiny lyžařských areálů, což odpovídá zhruba stu kilometrů sjezdovek.... 

Dopolední vysílání  
ČT 24 | 11.01.2023 | Zpráva: 1 | Sledovanost pořadu: 0  

... si chtěl ještě letos zalyžovat. Rozhodně vše ještě ztraceno není, a to dokonce ani teď v lednu i o tom si budu 

povídat s mým prvním hostem, který měl Libor knot ředitel asociace horských středisek krásné dopoledne vám 

přeji. mluvčí 4, --------------------Krásné dopoledne všem. mluvč... 

Drahé energie, krátké svátky a obleva: Smrtící koktejl zavřel už polovinu skiareálů URL  
blesk.cz | 12.01.2023 | Rubrika: Události | Autor: amb,inf  

... teplejších týdnů. Až potom zasněžování přesměrují na ostatní tratě,“ popsal Juračka.O boji s vysokými 

teplotami promluvil s Blesk Zprávami také Libor Knot z Asociace horských středisek ČR. „Pokračující obleva na 

začátku ledna, která trvá už 3 týdny a zasáhla nejen Česko, ale i Alpy,... 

  

Plná znění  

 
 

Zprávy  
Rádio ZET | 06.01.2023 | Zpráva: 1 | Poslechovost pořadu: 0  

Beey,  

Pořad byl automaticky přepsán aplikací Beey (www.beey.io). 

 

mluvčí  

A od mikrofonu u nich zdraví Ondřej Albrecht. Kauza Čapí hnízdo směřuje po čtyřech měsících ke konci 

rozsudek, který se týká padesátimilionové dotace na stavbu Čapího hnízda padne v pondělí ráno. Oba 

obžalovaní bývalý premiér Andrej Babiš a také jeho někdejší poradkyně Jana Nagyová. Dnes u pražského soudu 

pronesli pro své závěrečné řeči Babiš opakoval, že by nikdy nebyl souzen, kdyby nešel do politiky před 

odchodem ze soudní síně řekl, že podle jeho názoru jde o politický proces. 

 

Já jsem panu státnímu zástupci vysvětlil, proč to není o Evropské unii a všechny ty jeho připomínky, já myslím, 

že jsem zvládnul, nebyl předložen 1 důkaz, že bysme něco byly udělali protizákonně ani paní Nagyová. A. 

 

Ještě doplním, že státní zástupce Jaroslav Šaroch navrhl pro oba obžalované tříleté podmínky s pětiletou 

zkušební dobou. Chce pro ně také peněžité tresty pro Babiše 10 000 000 Kč u Nagyové 500 000 Kč. Po 

https://www.blesk.cz/clanek/732778/drahe-energie-kratke-svatky-a-obleva-smrtici-koktejl-zavrel-uz-polovinu-skiarealu
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dnešním potvrzení nominace Petra Hladíka na ministra životního prostředí vedením kdu čsl trvá premiér Petr 

Fiala na jeho jmenování. Předseda vlády taky, že očekává, že se situace vyřeší během několika týdnů v souladu 

s českou ústavou. Lidovci středeční odmítnutí prezidenta Miloše Zemana jmenovat Hladíka označili v usnesení 

za protiústavní. Rozhodli také, že Hladík bude na ministerstvu od pondělí náměstkem. 

 

Ondřej Albrecht, moderátor  

České hory jsou bez sněhu kvůli dlouhé a intenzivní teplé vlně, která začala o Vánocích a prakticky neskončila. 

Chybí sníh i v polohách nad 1000 m nad mořem. Libor knot ředitel asociace horských středisek řekl rádiu z, jestli 

stále ještě můžeme na lyže vyrazit i v Česku. 

 

mluvčí  

U nás, jak jsem říkal, je v provozu přes 60 míst středisek, které fungují, je tam otevřeno v součtu přes 100 km 

sjezdových tratí a střediska jako Špindl nebo skires Černá Hora pec nebo Dolní Morava mají přes 10 km 

sjezdovek, takže určitě, jak jsem říkal, je velké množství míst, kam se dá jet. Přes víkend dokonce hlásí okolo 

nuly v noci a bez srážek, takže ti fajnšmekři by si určitě lyžování v Česku mohli nechat užít. 

 

Ondřej Albrecht, moderátor  

Dělostřelecká palba u východoukrajinského bachmutu pokračuje z obou stran navzdory příměří, které od 

dnešního poledne moskevského času vyhlásilo Rusko. Informuje o tom agentura AFP s odvoláním na své 

reportéry poradce ukrajinského prezidenta kyrylo Tymošenko po začátku příměří na sociální síti telegram 

upozornil na ruské ostřelování kremtorsku nedaleko bachmutu a později také na ruské ostřelování. Nemocnice 

na Donbasu. Ruská státní televize rosia jedná spojovaná s prokremelskou propagandou. Předtím ale tvrdila, že 

příměří platí podle plánu podél celé frontové. 

 

mluvčí  

Linie na rádiu. 

 

Ondřej Albrecht, moderátor  

Jiří Lehečka Tomáš Macháč, Adam Pavlásek, Jakub Menšík a Vít Kopřiva jsou v pětičlenné nominaci pro 

únorovou kvalifikaci tenisového Davis Cupu v Portugalsku. Sestavu oznámil trenér Jaroslav Navrátil kvůli zranění 

stehenního svalu chybí Jiří Veselý Češi se utkají o postup na finálový turnaj od čtvrtého do 5. února hrát se bude 

v hale na antuce. 
 

 

 

Odpoledne na Rádiu Z  
Rádio ZET | 06.01.2023 | Zpráva: 1 | Poslechovost pořadu: 0  

Beey,  

Pořad byl automaticky přepsán aplikací Beey (www.beey.io). 

 

A za chvíli už zamíříme do hor, jak to vypadá na horách je tam ještě vůbec nějaký sníh na to se zeptám ředitele 

asociace horských středisek Libora Knota.Čtrnácté 22 je pátek 6. ledna možná jste si všimli, že v některých 

velkých městech je teď o něco méně lidí, než obvykle je o něco menší provoz, protože část obyvatel prostě 

zmizela nejspíš někam na hory, no nevím, jestli to bylo úplně na české hory, možná spíš na zahraničí, protože u 

nás je docela teplo, a tudíž je trošku problém s tím sněhem, jestli se někde přesto daří udržovat rozumnou 

sněhovou pokrývku. Dalo jezdit tak na to se teď zeptám šéfa asociace horských středisek Libora Knota, dobrý 

den. Dobré odpoledne všem, tak to počasí vám asi moc nenahrává, abyste letos mohli třeba tak trošku dohnat i 

to, co jste promeškali v těch covidových letech, anebo se to nějak přece jen daří. 

 

No dohnat to určitě nepůjde tuto sezónu, protože i když na začátku prosince byly mrazy a podařilo se nachystat 



6/34   © 2023 NEWTON Media | www.newtonmedia.eu |  

díky kvalitnímu technickému zasněžování poměrně dobře sjezdové tratě, tak všichni víme, že o Vánocích až do 

Silvestra vlastně přišla poměrně významná obleva, takže, byť bylo tehdy v provozu 85 % skiareálů v Česku, tak 

přece jenom to počasí až tak nelákalo na sjezdové tratě, takže to byla první. Jaksi ne úplně povedená část a teď 

na začátku ledna pokračuje to velmi teplé počasí a byť je v provozu pořád, dejme tomu, 2/3 těch středisek, tak 

ekonomicky to samozřejmě není úplně něco, co by se dalo ani dohnat tuhletu sezónu a už vůbec ne, že by to 

nahradilo ty předešlé léta. 

 

Když by teď chtěl někdo odjet na víkend si zalyžovat, tak má vůbec, kam jet a nebo prostě ho ten sníh není. 

 

Má určitě, kam jet u nás, jak jsem říkal, je v provozu přes 60 míst středisek, které fungují, je tam otevřeno v 

součtu přes 100 km sjezdových tratí a střediska jako Špindl nebo skiresort Černá Hora pec nebo Dolní Morava 

mají přes 10 km sjezdovek, takže určitě, jak jsem říkal, je velké množství míst, kam se dá jet přes víkend. 

Dokonce hlásí okolo nuly v noci a bez srážek, takže ti fajnšmekři by si určitě lyžování v Česku mohli nechat užít. 

Ono jenom taková ta poznámka, co jste říkal na začátku, tak bohužel takovéhle teplé počasí je, včetně Alp úplně 

všude v Evropě, takže kromě technického sněhu se přírodního sněhu nedá najít v podstatě na žádných horách. 

 

Jak to vychází finančně, když vlastně musíte uměle zasněžovat všude možně, a přesto třeba těch lidí tolik 

nepřijede, protože si řeknou, že to v tomhle počasí není ono. 

 

No to je právě ten problém, protože střediska šly do toho po hlavě v podstatě museli nastříkat a připravit i přes tu 

energetickou a já nevím inflační krizi a všechny ty ostatní komplikace tu nabídku udělali, bohužel to počasí to 

zatím dává do té roviny, jak jsme se o ní bavili, že ta návštěvnost není taková bez toho technického sněhu. To v 

podstatě dnes nefunguje je to základní infrastruktura podobně jako lanovka a vlek, jak u nás, tak v zahraničí bez 

toho počasí mrazu. My samozřejmě s tím nic nenaděláme, je to prostě fyzika teď je smutný pohled ven plus 

teploty a nějaké mírné mrholení i na horách. Doufejme, že se to po víkendu zlomí a určitě si myslím, že drtivá 

většina středisek do toho půjde znovu a bude muset připravit ty trh tím technickým sněhem sjezdové tratě, 

protože přece jenom nás čeká druhá půlka ledna. Hlavní sezóna únor začátek března a tam určitě není konec 

světa a od poloviny ledna všichni, jak návštěvníci, tak provozovatelé doufáme, že začne normální zima. 

 

Jak tedy to vlastně je s tou předpovědí počasí, jaké máte informace o tom, že by se mohlo začít lyžovat opravdu 

naplno, že bude třeba i ten přírodní sníh a že ho bude všude dostat. Nebudou tedy muset lidé tak úzkostlivě 

sledovat, jestli to počasím přeje nebo ne. 

 

Rastislav Machunka, viceprezident Asociácie zamestn. zväzov a združení SR  

Já myslím, že zhruba do týdne podle počasí by se to mělo otočit, jak jsem říkal, tenhle víkend už je aspoň beze 

srážek. Pondělí úterý má přijít nějaké ochlazení a pak ty následující dny by mělo přijít, jak přírodní sněžení, tak 

zejména českým střediskům teda významně by pomohl zejména mráz okolo minus aspoň 6 °C tak, aby mohly 

znovu přichystat ty sjezdové tratě pomocí technického sněhu, který toho vydrží daleko víc. To je vidět teď, kdy 

všude jinde i včetně vysokých horských poloh u nás nejvyšších je úplně zeleno a jediný co funguje, tak jsou 

sjezdové tratě, takže to je ten moment, který je potřeba pro ten zlom sezóny, čili mráz. 

 

mluvčí  

Nabízí třeba střediska v těch horách i nějaký další program, aby ti lidé, kteří přijedou a buďto z nějakého důvodu 

nebudou chtít lyžovat, nebo to třeba nepůjde, tak se tam nějak vyřádili jinak, když už tam přijedou a neřekli si to 

nemá cenu a nejeli zase zpátky do města. 

 

Určitě ty možnosti jsou a jsou obrovské vánoční svátky jsou typicky období, kdy je na horách plno, protože nikdo 

nechce úplně sedět doma, když je volno přijede na čerstvý vzduch, přijede na hory, letos teda naštěstí, jak jsem 

říkal, díky technickému sněhu byl ten byla ta nabídka sjezdové lyžování poměrně velká, ale zase díky počasí 

spíš lidi volili i věci indoorového typu, ať už je to bazén wellness, anebo další aktivity, kterých je tady určitě 

hodně. A zaplaťpánbůh za to. Na druhou stranu teď, dejme tomu, v tom lednu únoru je opravdu hlavním 
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tahákem dlouhodobě i podle statistika všeho možného výzkumu. Vždycky to sjezdové lyžování, respektive 

snowboarding a další aktivity a bez nich potom ty další služby fungují velmi omezeně, takže my doufáme, že se 

to zlomí, protože to není jenom o skiareálech a provozovatelech tohoto typu, ale o všech těch navazujících 

službách. To znamená ubytovatelé, stravovatelé a všichni ti, kteří na horách fungují, protože ten ekosystém 

zaměstnává zhruba 45 000 lidí v střediscích se cestovním ruchu a tam samozřejmě každý výpadek je velmi 

bolestný. 

 

Říká ředitel asociace horských středisek Libor knot. Díky a hezký den. Na slyšenou. 

 

Taky děkuji. Na slyšenou. 

 

Za 2 minuty půl třetí o půl třetí na rádiu z další zprávy a pak repríza dnešního dopoledního hosta tohle jsou 

Texas. 
 

 

 

Pro a proti: Zatímco domácnosti snižují už několik měsíců v řadě spotřebu energií, 

sněžná děla ve skiareálech jedou i letošní zimu naplno, někde už od URL  
ceskepodcasty.cz | 06.01.2023 | Poslechovost pořadu: 0  

Je zasněžování v době oteplování klimatu a energetické krize nesmyslné a 

bezohledné plýtvání? Nebo jsou umělým sněhem zasněžené skiareály byznys jako 

každý jiný, který dává v odlehlých horských oblastech práci tisícům lidí? A 

měly by se skiareály přizpůsobit změně klimatu? Debatovat budou prezidentka 

Asociace horských středisek, někdejší hvězda světového běžeckého lyžování 

Kateřina Neumannová a editor analýz a publicistiky serveru Seznam zprávy Jan 

Stránský. Moderuje Karolína Koubová. 
 

 

 

Pro a proti: Kateřina Neumannová (Asociace horských středisek), Jan Stránský (editor 

analýz a publicistiky, Seznam Zprávy)  
ČRo Plus | 06.01.2023 | Zpráva: 1 | Poslechovost pořadu: 0  

Karolína KOUBOVÁ, moderátorka  

Česko zažilo nejteplejší Silvestr v historii a i nadále se aktuální počasí podobá spíš jaru než zimě. V teplotní 

obrat doufají provozovatelé skiareálů, kteří se počasí navzdory snaží udržet na sjezdovkách alespoň technický 

sníh. Otázka přípustnosti zasněžování rezonuje každou zimu kvůli dopadům na okolní přírodu a využívání 

vodních zdrojů. Tuto sezónu po ruské agresi na Ukrajině a s ní související energetickou krizí však získala další 

rozměr. Není absurdní zasněžovat v čase, kdy vláda vydává miliardy na kompenzace vysokých cen energií a 

kdy domácnosti i firmy ve snaze šetřit vypínají topení i světlo. Nebo je provoz vleků a sjezdovek byznys jako 

každý jiný, který se významně podílí na příjmech státního rozpočtu a zaměstnanosti, a proto je potřeba, aby 

fungoval. A já už po telefonních linkách zdravím prezidentku Asociace horských středisek, olympijskou vítězku a 

mistryni světa v běhu na lyžích Kateřinu Neumannovou. Vítejte. Dobrý den. 

 

Kateřina NEUMANNOVÁ, prezidentka Asociace horských středisek  

Dobrý den. 

 

Karolína KOUBOVÁ, moderátorka  

Zdravím srdečně také editora analýz a publicistiky serveru Seznam Zprávy Jana Stránského. Dobrý den do 

Liberce. 

https://dts.podtrac.com/redirect.mp3/croaod.cz/download/fa3b7cfe-8c80-4af6-aa32-c37b82865761.mp3
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Jan STRÁNSKÝ, editor analýz a publicistiky serveru Seznam Zprávy  

Dobrý den. 

 

Karolína KOUBOVÁ, moderátorka  

Tak na úvod, dámo a pane, otázka téměř hamletovská, zasněžovat nebo nezasněžovat v čase energetické krize. 

Kateřina Neumannová. 

 

Kateřina NEUMANNOVÁ, prezidentka Asociace horských středisek  

Samozřejmě ode mě asi těžko můžete očekávat jinou otázku než ano, stačí se podívat do zahraničí. Všechna 

lyžařská střediska, lyžařské areály po nejenom v Evropě, ale po světě dlouhodobě využívají výrobu technického 

sněhu jako nedílnou součást toho, aby lyžařské areály mohly fungovat a není tomu jinak ani v letošním roce, 

protože bez sněhu samozřejmě nejenom, že by nefungovaly vleky, ale nefungovaly by kompletně celé lyžařské 

areály a na ně navazující služby, kterých je samozřejmě mnoho a celý ten systém by se bez sněhu zhroutil. 

 

Karolína KOUBOVÁ, moderátorka  

Odpověď olympijské vítězky v běhu na lyžích Kateřiny Neumannové se tedy dala takto předpokládat. Jak to vidí 

Jan Stránský? 

 

Jan STRÁNSKÝ, editor analýz a publicistiky serveru Seznam Zprávy  

Já bych nerad, nerad působil jako odpůrce lyžování, naopak já lyžuju a velmi rád, ale současně si myslím, že 

speciálně v letošním v roce je zasněžování problematické vzhledem k tomu, co se děje kvůli Putinově válce, 

kvůli tomu, že celá Evropa bojuje s nedostatkem, s nedostatkem energií. A myslím si, že jaksi symbolicky by bylo 

asi vhodnější letos zasněžování, nebo alespoň o nějaké masové, masové podoby obejít. 

 

Karolína KOUBOVÁ, moderátorka  

Tak se tedy obracím na Kateřinu Neumannovou, už před zdražováním energií bylo zasněžování velmi nákladné 

z hlediska spotřeby vody a elektřiny, je tedy obhajitelné, aby skiareály spotřebovávaly elektřinu na zasněžování, 

svícení na noční lyžování v době, kdy bojujeme s nedostatkem energií? 

 

Kateřina NEUMANNOVÁ, prezidentka Asociace horských středisek  

Já se trošku vrátím k té první odpovědi. Ono to není jenom o lyžařích, ale horský průmysl obecně zaměstnává 

zhruba 45 000 lidí. A ve chvíli, kdy se nebude lyžovat, tak prostě nebudou mít práci ani další lidé, kteří žijí v 

těchto odlehlých většinou regionech, většina lyžařských areálů je na periferii České republiky v těch 

příhraničních oblastech a je to vlastně jeden ze základních prvků obživy pro lidi žijící v těchto oblastech, takže to 

není jenom o těch tzv. vlekařích, ale o všech navazujících oborech. A energii si prostě majitelé areálů kupují jako 

každý jiný podnik a musí ji samozřejmě zohlednit ve svých podnikatelských záměrech, ale oni prostě bez 

vyrobeného technického sněhu nemohou fungovat, je to prostě jakýsi základní vstup pro jejich podnikání. 

 

Karolína KOUBOVÁ, moderátorka  

Rozumím. Nechám, prosím, reagovat teď Jana Stránského, jak slyší na tyto argumenty, jestli by právě třeba 

omezení provozu skiareálů nezpůsobilo problémy ekonomice, následně i celé České republice, protože na 

lyžařský průmysl jsou navázány další služby a tak dále. 

 

Jan STRÁNSKÝ, editor analýz a publicistiky serveru Seznam Zprávy  

Těžko říct. Myslím si, že možná do určité míry ano. Zároveň máme velmi nízkou nezaměstnanost, někde okolo 3 

%, která v posledním roce dokonce klesá, čili najít si práci nebo zaměstnání je poměrně, když ne snadné, tak 

reálné, a to i v oblastech, jako jsou hory, já žiju v Jablonci nad Nisou, což je horské město a nezaměstnanost 

tady je fakticky nulová, takže, takže si nemyslím, že... 

 

Karolína KOUBOVÁ, moderátorka  
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No, ale právě, pokud by došlo třeba na u zavření různých skiareálů, sjezdovek, tak nebyl by potom na tom bit 

právě celé turistické služby, celý turistický ruch, hotely a podobně. 

 

Jan STRÁNSKÝ, editor analýz a publicistiky serveru Seznam Zprávy  

Já opravdu tohle nedokážu odhadnout, ale vím, že jsou lidé, kteří pracují přes zimu na sjezdovkách, ať jako 

vlekaři, nebo cokoliv jiného, tak jsou většinou najímáni pouze na sezónu, mají to buďto jako nějakou brigádu 

nebo vedlejší nějaký poměr a ta práce je sezónní, po zbytek roku dělají úplně něco jiného zpravidla v naprosté 

většině, takže si myslím, že ten zásah by nebyl nijak dramatický. 

 

Karolína KOUBOVÁ, moderátorka  

Kateřina Neumannová mluvila o tom, že skiareály nebo lyžařský průmysl, navazující služby dále na to 

zaměstnávají až 45 000 lidí, čili ty dopady máte spočítané trochu jinak, než pan Stránský. 

 

Kateřina NEUMANNOVÁ, prezidentka Asociace horských středisek  

My jsme si kdysi dávno jako Asociace horských středisek nechala vypracovat studii od renomované společnosti 

KPMG, takže se odrážím od dat, které jsou zpracovány touto společností. Takže já si myslím, že my máme velmi 

dobře zmapovaný právě celý systém těchto navazujících služeb a dlouhodobě se ví a uvádí, že vlastně 1 Kč 

utracená ve skiareálu přinese dalších 7 Kč v navazujících službách a z této samé studie vyplývá, že horský 

turismus přispívá zhruba 13 miliardami korun do veřejných rozpočtů ročně, takže to určitě nejsou zanedbatelné 

částky. A já se ale znovu vracím k osudu těch lidí, protože znám jich spoustu, nejenom teda Jablonec, ale jsou 

obce, jako je Železná Ruda atd., kde ten dopad turismu a s tím souvisejícího provozu areálu je podstatně 

silnější, než v těch větších městech. 

 

Karolína KOUBOVÁ, moderátorka  

Pane Stránský, nedává v tomto ohledu provoz vleků a lanovek smysl. Kateřina Neumannová mluví o 13 

miliardách do státního rozpočtu, tak to jsou významné peníze, které pak může vláda čerpat mimo jiné také na 

kompenzace a zastropování cen energií, ne? 

 

Jan STRÁNSKÝ, editor analýz a publicistiky serveru Seznam Zprávy  

To bezesporu. Zároveň shodou okolností zrovna dneska jsme vydávali text o tom, že ve Švýcarsku byly 

novoroční teploty rekordní kolem 20 stupňů, myslím tím v Alpách, a řada areálů přešla na letní provoz, otevřela 

cyklostezky a jaksi /nesrozumitelné/ tímhle směrem, protože, protože už se jim nevyplatí zasněžovat. Takže 

bohužel jako ten trend bude počasí je neúprosný nejenom u nás, ale i jinde. A možná, že jednou z cest, jak 

udržet zaměstnanost, jak udržet návštěvnost hor a hotelů je prostě do budoucna zaměřit se, nebo zamyslet se, 

jak se přizpůsobit podmínkám, které se mění, pravděpodobně se ještě budou měnit výrazně v následujících 

desetiletích. 

 

Karolína KOUBOVÁ, moderátorka  

Na stranu druhou právě i na vašem serveru jsem si přečetla informaci, že ve Švýcarsku jsou lyžařské vleky 

dokonce klasifikovány jako veřejná doprava, což jim zajišťuje dotace, mimo jiné tedy i na provoz v náročných 

podmínkách, ať už tedy energetických či klimatických. 

 

Jan STRÁNSKÝ, editor analýz a publicistiky serveru Seznam Zprávy  

Já rozhodně nechci nikomu zakazovat lyžování, naopak, pokud to bude možný, tak já budu šťastný, když lidé 

budou moct lyžovat, naše dcery od 3 let obě lyžují jak sjezdově, tak běžecky, ale bohužel situace se mění, mění 

se klima, do toho nám působí značné problémy válka a asi je namístě, aby se provozovatelé areálů začali 

zamýšlet nad tím, jestli jejich podnikání, tak jak je teďka nastavený, je dlouhodobě udržitelný. 

 

Karolína KOUBOVÁ, moderátorka  

Jak právě tuto otázku vnímá prezidentka Asociace horských středisek Kateřina Neumannová, jak vážně berou 

provozovatelé skiareálů to, co se děje, energetickou krizi, klimatickou změnu? 
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Kateřina NEUMANNOVÁ, prezidentka Asociace horských středisek  

Tak já musím z velké části s kolegou na druhé straně souhlasit v tom, že areály se mění a vyvíjejí a oni se 

samozřejmě už dávno začali zamýšlet nad vlastně rozšířením sezóny do té letní a je velmi velká část lyžařských 

nebo horských areálů, které svojí sezónu přesouvají i do léta, investují v létě do turismu, který by vlastně 

podporoval právě tu letní část sezóny, pro mnohé areály, mohu jmenovat Dolní Moravu, Lipno, je prostě letní 

sezóna už naprosto vyrovnaná s tou zimní, takže ano, tento trend v každém případě existuje, areály ho vnímají, 

určitě tímto směrem jdou a zároveň prostě investují do šetrných technologií právě z důvodu minimalizace 

energetické náročnosti, výroby technického sněhu, těch systémů, ať už jsou to moderní technologie 

zasněžovací, které jsou energeticky úspornější, anebo výroba sněhu s tím tzv. /nesrozumitelné/, kdy prostě je 

kontrolováno množství sněhu, aby to množství bylo prostě tak akorát, aby se sněhu nevyrábělo zbytečně moc, 

takže tyto směry v každém případě jsou, ale zároveň samozřejmě musím doufat za všechny horská střediska, že 

ten současný výkyv počasí zrovna v těchto dnech je opravdu extrémní a že, přestože celkové oteplování je 

bohužel nepopiratelné, takže ty vlastně současné dny, že to je opravdu jenom extrém. 

 

Karolína KOUBOVÁ, moderátorka  

Jak vy, pane Stránský, jako horal, jak jste několikrát řekl v našem pořadu, ten, který má rád lyžování, nebo není 

proti němu, vnímáte, jak se mění přístup provozovatelů horských středisek, lanovek, vleků v tom smyslu je 

popsala Kateřina Neumannová. 

 

Jan STRÁNSKÝ, editor analýz a publicistiky serveru Seznam Zprávy  

Tak samozřejmě je pravda to, že areály se snaží využívat nebo fungovat i během jara, léta a podzimu, kdy na 

lanovkách vozí nahoru cyklisty, pěší turisty atd., zároveň ale asi ten hlavní jejich byznys stále spočívá v zimě a v 

lyžování. A já musím říct, když jsem byl třeba vloni ve Špindlerově Mlýně s rodinou na dovolené, tak jsem byl až 

šokován trošku tím, jak to bylo, to připomínalo jakýsi lunapark, nemělo to jako se sportem absolutně nic 

společného, tam se vlastně nedá dostat ke sjezdovce, aniž byste využila neekologickou automobilovou dopravu, 

lidi jezdí v přeskáčích taxíkem ke sjezdovce, což je prostě další jako samozřejmě jako marginální, ale asi 

problém, který dál poškozuje přírodu. 

 

Karolína KOUBOVÁ, moderátorka  

Čili zase až tak ekologický a pokrokový přístup tam nevnímáte, jak popsala Kateřina Neumannová. 

 

Jan STRÁNSKÝ, editor analýz a publicistiky serveru Seznam Zprávy  

Speciálně tady v tom středisku, který je opravdu hodně komerční, tak ne. Zároveň určitě jsou střediska, kde už 

nad tím přemýšlí jaksi do hloubky a snaží se, snaží se to řešit, ale obávám se, že do budoucna prostě lyžování v 

České republice bude možné jenom opravdu v nějakých vysokých nadmořských výškách, my jsme shodou 

okolností před Vánocemi vydávali analýzu o tom, jak se mění zima v Česku za posledních 60 let. A tam to 

vycházelo naprosto jasně, že ubývá prudce mrazových dnů, sněhová pokrývka za posledních 60 let se zmenšila 

o polovinu, to znamená je polovina dnů v roce, kdy na horách leží přírodní sníh. A ten výhled do budoucna je 

prostě takový, že to bude pokračovat a bude se to v tomto ohledu bohužel jenom zhoršovat. 

 

Karolína KOUBOVÁ, moderátorka  

Dává v takovém případě smysl mít střediska v níže položených místech, jako třeba na Příbramsku nebo na 

Šibeničním vrchu, paní Neumannová, je toto, řekněme, osvícený přístup budování skiareálů a lyžařského 

byznysu v České republice? 

 

Kateřina NEUMANNOVÁ, prezidentka Asociace horských středisek  

Tak samozřejmě Česká republika je svou nadmořskou výškou velmi limitována a máme vlastně střediska 

položená úměrně tomu, jak vysoké hory v Čechách máme. Já si myslím, že... 

 

Karolína KOUBOVÁ, moderátorka  
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Skutečně, teď jsem mluvila právě o těch... 

 

Kateřina NEUMANNOVÁ, prezidentka Asociace horských středisek  

Já vím, ale Šibeniční vrch je naprosto malinké středisko za Prahou. Vy jste pravděpodobně myslela Monínec, 

který je přesně tím střediskem, který vlastně využívá pro turismus celoroční provoz a má vlastně relativně zase 

málo kilometrů sjezdovek, takže ano, ten přesun do lyžování do vyšších nadmořských výšek je 

neoddiskutovatelný, v zahraničí tomu tak je také, nicméně my musíme pracovat s tím, co v České republice 

máme a zase já bych tu zodpovědnost nechala na tom daném podnikateli, který investoval v areálu 

nejmenovaném svoje prostředky a má nějaký podnikatelský záměr a řekla bych, že je to především jeho osobní 

odpovědnost. 

 

Karolína KOUBOVÁ, moderátorka  

Kateřina Neumannová, olympijská vítězka a mistryně světa v běhu na lyžích, dnes je hostem Pro a proti jako 

prezidentka Asociace horských středisek a diskutujeme také s editorem analýz a publicistiky serveru Seznam 

Zprávy Janem Stránským. Když se vrátím ještě k tomu našemu výchozímu bodu, jakým způsobem působí, 

pokud se třeba od října rozjíždějí v některých skiareálech sněhová děla, když je tu apel vlády na šetření a 

podobně, tak co to morální hledisko, obracím se na Kateřinu Neumannovou, jestli bychom si zkrátka kratochvíli 

lyžování v čase klimatické, energetické krize, v čase války na Ukrajině neměly odpustit. Dává tato zábava ještě 

smysl? 

 

Kateřina NEUMANNOVÁ, prezidentka Asociace horských středisek  

Ono to technické zasněžování ve svém klasickém, ve své klasické podobě začíná na přelomu 

listopadu/prosince, vy zmiňujete říjnové vlastně velmi speciální zasněžování na dvou místech v republice, která 

vlastní speciální systém Snow Factory, což vlastně není výroba technického sněhu, ale jakéhosi ledu, který 

slouží pouze pro lokální malé prostory a určitě se tím nějak masivně nezasněžují sjezdovky. 

 

Karolína KOUBOVÁ, moderátorka  

Moje otázka trvá. 

 

Kateřina NEUMANNOVÁ, prezidentka Asociace horských středisek  

Ale určitě minimálně z pohledu marketingu a nějakého veřejného mínění asi je chybou v říjnu prezentovat 

zasněžování, i když říkám, je to naprosto marginální rozměr. A já tady ještě s dovolením vytáhnu jedno číslo, 

ona spotřeba veškeré elektrické energie českých skiareálů tvoří 0,001 celkové spotřeby energie v České 

republice, takže abysme si dali do kontextu, o jakých číslech mluvíme, takže z pohledu marketingu a nějaké 

společenské zodpovědnosti bych já osobně se tím asi nechlubila, že zasněžuju. Nicméně znovu se vracím úplně 

k úvodu té dnešní diskuze, lyžařské areály prostě se musí připravit na sníh, zaměstnávají lidi, potřebujou být na 

sezónu připraveni a každý to dělá jak dle svého vědomí, svědomí nejlépe umí a začít s výrobou technického 

sněhu ve chvíli, kdy to podmínky dovolí, je prostě jejich vlastně povinnost podnikatelská, takže já na to moc nic 

jiného nemohu říct, než že se pouze snaží připravit na to, aby mohli v zimě fungovat, což je jejich práce. 

 

Karolína KOUBOVÁ, moderátorka  

Tak, pane Stránský, ano, to je argument právě Asociace horských středisek, že přece všechna střediska 

dohromady, 150 velkých a 100 menších, spotřebuje desetinu procenta celkové spotřeby elektrické energie v 

Česku. S ohledem na to je potřeba nějak jejich činnost utlumovat? 

 

Jan STRÁNSKÝ, editor analýz a publicistiky serveru Seznam Zprávy  

Do určitý míry patrně ano, protože speciálně letos čelíme, čelíme důsledkům války na Ukrajině. A jak třeba v 

naší analýze prohlásil plynárenský expert poradenské, jedné poradenské firmy pan Michal Kocůrek, také 

Evropská agentura energetická stále varuje před tím, že hrozí nedostatek plynu a energií, protože dochází kvůli 

koronavirové krizi v Číně k utlumení průmyslu a v Evropě může ve finále chybět 27 miliard kubíků plynu, čili ta 

situace ještě zdaleka není vyřešená a patrně ještě nějakou dobu nebude, čili, a zároveň lyžařské areály, stejně 
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jako jakýkoliv jiný byznys, nežijí v nějakém vzduchoprázdnu, ale jsou součástí společnosti, mají nějakou 

společenskou odpovědnost. A pokud například chceme po továrně, která vyrábí, dejme tomu, pneumatiky, aby 

nevypouštěla do ovzduší škodlivé emise, tak bychom asi mohli chtít totéž i po byznysu, který se týká lyžování a 

zasněžování. 

 

Karolína KOUBOVÁ, moderátorka  

Myslíte v té paralele k tomu, aby šetřili s energií? 

 

Jan STRÁNSKÝ, editor analýz a publicistiky serveru Seznam Zprávy  

Ano, přesně tak. Vlastně to, co neustále opakuje, takže ta věc zní tak, že celoevropským lékem na drahé energie 

je tlak na úspory, pokud nebudou jednak samozřejmě obyčejní obyvatelé, ale především ti, kteří spotřebovávají 

hodně energie, pokud nebudou tlačit na to, aby spotřebovávali, pokud možno co nejméně, tak ty ceny budou 

stále vysoké a pro spoustu potom obyčejných odběratelů někdy až prostě likvidační. 

 

Karolína KOUBOVÁ, moderátorka  

Jakkoliv, paní Neumannová, mluvíme o desetině procenta z celkové spotřeby, tak pokud se to vezme právě z té 

celkové spotřeby, tak to není úplně málo, jak tedy naložit s tou společenskou odpovědností, provozovatelů 

lanovek, vleků, směrem k úsporám energií? 

 

Kateřina NEUMANNOVÁ, prezidentka Asociace horských středisek  

Já bych s dovolením jako tady mezi nás teď ještě hodila třeba jeden dotaz za sebe, jaký je rozdíl mezi lyžováním 

a třeba tím, že lidé, a já jim hrozně fandím, chodí v zimě plavat do bazénů, které jsou také energeticky náročné a 

taky by si teoreticky mohli počkat na léto, až budou, až bude teplá voda v rybnících, přehradách, stejně tak chodí 

spousta lidí bruslit na zimní stadiony, které jsou také energeticky náročné, také by se dalo říct, že pojďme 

počkat, až zamrznou rybníky, můžou si lidé zabruslit až potom a tuto kratochvíli si nějakým způsobem odříct, 

takže... 

 

Karolína KOUBOVÁ, moderátorka  

To jste trošku tu společenskou odpovědnost právě provozovatelů skiareálu rozšířila i na ty ostatní, já tomu 

rozumím, ta otázka na wellness a podobně, jestli nějakým způsobem si je také neodříci v čase energetické krize, 

tu je a byla stejně platná, ale přece jen, co provozovatelé lanovek a vleků? 

 

Kateřina NEUMANNOVÁ, prezidentka Asociace horských středisek  

Tak já si myslím, že v rámci možností všichni ve vlastním zájmu šetří, všichni zasněžují, nebo pokud jenom 

trošku šlo a teploty to dovolovaly, tak zasněžujou v noci, kdy jednak je energie více, jednak je chladnější počasí. 

Jednak se třeba zmenšil rozsah zasněžovacích ploch, ta efektivita se, všichni ve vlastním zájmu prostě šetří, ale 

nemohou šetřit tak, aby omezovali své vlastní podnikání, to znamená, aby lidé, kteří jsou navázáni, jsou jejich 

zaměstnanci, jsou prostě závislí minimálně v tomto okamžiku na práci v lyžařských nebo v horských areálech, 

tak prostě je nemůžou dobrovolně přece připravit o práci a sami sebe o vlastní podnikání, takže já si myslím, že 

ta zodpovědnost tam v každém případě je. Už jenom ty investice téměř, v rozsahu téměř jedné miliardy korun, 

které v posledních letech šly právě především do úsporných technologií, dokazujou to, že horské areály myslí 

společenskou odpovědnost vážně a snaží se té situaci, která není pro ně vůbec jednoduchá po těch dvou 

koronavirových letech, kdy vlastně byly horské areály nebo lyžařská střediska zavřená, tak ta situace pro ně 

opravdu není jednoduchá. 

 

Karolína KOUBOVÁ, moderátorka  

Tak Jan Stránský, poprosím ještě o krátkou reakci na společenskou odpovědnost skiareálů? 

 

Jan STRÁNSKÝ, editor analýz a publicistiky serveru Seznam Zprávy  

Já samozřejmě souhlasím s tím, že areály nejsou v jednoduché situaci právě kvůli tomu, že nemohly normálně 

fungovat kvůli covidu, zároveň, a absolutně bych nechtěl tady říkat, že by měly okamžitě ze dne na den prostě 
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zavřít, skončit, ukončit svůj byznys. Já si prostě jenom myslím, že je potřeba, aby skutečně začali přemýšlet nad 

tím, jak svůj byznys do budoucna udělat energeticky, pokud možno co nejméně náročný a je-li to vůbec možný. 

Myslím si, že na řadě míst to prostě možné nebude a bohužel vzhledem k tomu, jak se mění klima i u nás, tak 

mnoho areálů bude nuceno prostě ukončit svůj horský byznys a přeorientovat se na nějaký jiný. 

 

Karolína KOUBOVÁ, moderátorka  

Je faktem, že třeba střediska ve Švýcarsku, Rakousku či Francii dost často čerpají energii z obnovitelných 

zdrojů, což je také rozdíl právě oproti té české realitě. Já ale pro tuto chvíli děkuji editorovi analýz a publicistiky 

serveru Seznam Zprávy Janu Stránskému. Na shledanou. 

 

Jan STRÁNSKÝ, editor analýz a publicistiky serveru Seznam Zprávy  

Pěkný den. 

 

Karolína KOUBOVÁ, moderátorka  

Děkuji, že byla naším hostem také prezidentka Asociace horských středisek, olympijská vítězka a mistryně světa 

v běhu na lyžích Kateřina Neumannová. Na shledanou. 

 

Kateřina NEUMANNOVÁ, prezidentka Asociace horských středisek  

Děkuji za pozvání. Na shledanou. 

 

Karolína KOUBOVÁ, moderátorka  

Od mikrofonu se loučí Karolína Koubová. 
 

 

 

Majitelé areálů bez technického sněhu prostě nemohou fungovat, podporuje umělé 

zasněžování sjezdovek Kateřina Neumannová URL  
ČRo - plus.cz | 06.01.2023 | Rubrika: Domácí | Autor: Ondřej Čihák  

Není absurdní zasněžovat horské sjezdovky v čase, kdy vláda vydává miliardy na kompenzace vysokých cen 

energií a domácnosti i firmy šetří? Nejde v době oteplování klimatu a energetické krize o nesmyslné a 

bezohledné plýtvání? Běžkařka Kateřina Neumannová považuje za zásadní areály udržet především z důvodů 

ekonomických, ale žurnalista Jan Stránský světlou budoucnost zimním sportům nepředpovídá. 

 

„Všechna lyžařská střediska a areály nejen v Evropě roky využívají výrobu technického sněhu jako nedílnou 

součást fungování. Bez sněhu by nefungovaly jen vleky, ale kompletně celé areály a na ně navazující služby,“ 

uvádí v Pro a proti prezidentka Asociace horských středisek, někdejší hvězda světového běžeckého lyžování 

Kateřina Neumannová. 

 

Editor analýz a publicistiky serveru Seznam Zprávy Jan Stránský považuje zvláště letos zasněžování za 

problematické. „Kvůli Putinově válce, kvůli tomu, že celá Evropa bojuje s nedostatkem energií, by symbolicky 

bylo vhodnější se letos bez masového zasněžování obejít.“ 

 

„Horský průmysl zaměstnává asi 45 tisíc lidí. Když se nebude lyžovat, nebudou mít práci ani další lidé, kteří žijí v 

těchto regionech a pro které je turismus jeden ze základních prvků obživy. Majitelé areálů bez technického 

sněhu prostě nemohou fungovat,“ dodává Neumannová. 

 

Novinář ale připomíná, že Česko má velmi nízkou nezaměstnanost a najít práci je snadné i v horských 

oblastech. „Vím, že lidé, kteří pracují přes zimu na sjezdovkách i jinde, tuto práci mají většinou jako brigádu nebo 

sezónní práci. Dopady by tudíž nebyly tak dramatické.“ 

 

http://plus.rozhlas.cz/majitele-arealu-bez-technickeho-snehu-proste-nemohou-fungovat-podporuje-umele-8904375
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Sportovkyně cituje ze studie KPMG. „Víme, že jedna koruna utracená ve skiareálu přinese dalších sedm korun v 

navazujících službách. Tak horský turismus přispívá do veřejných rozpočtů zhruba 13 miliardami korun ročně, 

což nejsou zanedbatelné částky.“ 

 

Stránský upozorňuje, že řada areálů v Alpách přešla v těchto dnech na letní provoz. „Zprovoznila cyklostezky, 

protože se nevyplatí zasněžovat. Bohužel trend počasí je neúprosný, a ne jen u nás. Proto jednou z cest, jak 

udržet zaměstnanost a návštěvnost hor a hotelů, je přizpůsobit se měnícím se podmínkám.“ 

 

„Asi je na místě, aby se provozovatelé areálů začali zamýšlet nad tím, jestli jejich podnikání, tak jak je teď 

nastaveno, je dlouhodobě udržitelné,“ vyzývá publicista. 

 

Prezidentka souhlasí a potvrzuje, že provozovatelé horských areálů už rozšiřují provoz do letní sezóny. „Velká 

část středisek přesouvá svou sezónu i do léta, ale areály také investují do šetrných technologií pro minimalizaci 

energetické náročnosti výroby sněhu.“ 

 

„Musíme doufat za všechna horská střediska, že současný výkyv počasí zrovna v těchto dnech je opravdu 

extrémní a přestože celkové oteplování je nepopiratelné, tak současné dny jsou jen extrém,“ shrnuje Kateřina 

Neumannová. 

 

Novinář uznává, že změna přístupu českých horských středisek je zřejmá. „Snaží se fungovat i během jara a 

podzimu, ale jejich byznys hlavně spočívá v lyžování. Obávám se, že to do budoucna v České republice bude 

možné jen ve vysokých nadmořských výškách. Sněhu ubývá a trend je takový, že se to bohužel bude jen 

zhoršovat,“ varuje Jan Stránský. 

 

Poslechněte si celou diskusi v audiozáznamu. Moderuje Karolína Koubová. 
 

 

 

Odpoledne na Rádiu Z  
Rádio ZET | 06.01.2023 | Zpráva: 1 | Poslechovost pořadu: 0  

Beey,  

Pořad byl automaticky přepsán aplikací Beey (www.beey.io). 

. 

mluvčí  

Po dnešním potvrzení nominace Petra Hladíka na ministra životního prostředí vedením kdu čsl trvá premiér Petr 

Fiala na jeho jmenování předseda vlády taky, že očekává, že se situace vyřeší během několika týdnů v souladu 

s českou ústavou lidovci středeční odmítnutí prezidenta Miloše Zemana jmenovat Hladíka označili v usnesení za 

protiústavní. Rozhodli také, že Hladík bude na ministerstvu od pondělí náměstkem české hory jsou bez sněhu 

kvůli dlouhé a intenzivní teplé vlně, která začala o Vánocích a prakticky neskončila. Chybí sníh i v polohách nad 

1000 m nad mořem Libor knot ředitel asociace horských středisek. 
 

 

 

Odpoledne na Rádiu Z  
Rádio ZET | 06.01.2023 | Zpráva: 1 | Poslechovost pořadu: 0  

Beey,  

Pořad byl automaticky přepsán aplikací Beey (www.beey.io). 

 

Ondřej Albrecht, moderátor  
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Ještě doplním, že rozsudek má vynést soud v pondělí. České hory jsou bez sněhu kvůli dlouhé a intenzivní teplé 

vlně, která začala o Vánocích a v podstatě zatím neskončila. Chybí sníh i v hřebenových partiích nadmořských 

výškách na 1000 m Libor knot ředitel asociace horských středisek řekl rádiu zet, jestli stále ještě můžeme vyrazit 

na lyže i v Česku. 

 

mluvčí  

U nás, jak jsem říkal, je v provozu přes 60 míst středisek, které fungují, je tam otevřeno v součtu přes 100 km 

sjezdových tratí a střediska jako Špindl nebo skiresort Černá Hora pec nebo Dolní Morava mají přes 10 km 

sjezdovek, takže určitě, jak jsem říkal, je velké množství míst, kam se dá jet. Přes víkend dokonce hlásí okolo 

nuly v noci a a bez srážek, takže ti fajnšmekři by si určitě lyžování v Česku mohli nechat užít. 

 
 

 

Zprávy  
Rádio ZET | 07.01.2023 | Zpráva: 1 | Poslechovost pořadu: 0  

Beey,  

Pořad byl automaticky přepsán aplikací Beey (www.beey.io). 

 

Ondřej Albrecht, moderátor  

A dobré odpoledne u nich přeje už Ondřej Albrecht uprchlíci by nově mohli v nouzovém ubytování v ubytovnách 

nebo penzionech bydlet zdarma maximálně 150 dnů po pěti měsících by si měly pobyt buď dál hradit sami nebo 

se přestěhovat na byt by pak stát mohl začít vyplácet nový příspěvek v další novele zákona Lex Ukrajina to 

navrhuje ministerstvo práce. Podle něj by změny měly platit od dubna některé resorty kraje nebo zaměstnavatelé 

s navrženou úpravou nesouhlasí a žádají přepracování podle nich není na trhu dost volných bytů, do kterých by 

se mohli uprchlíci přesouvat varují před zhoršením situace běženců a před obchodem s chudobou. České hory 

jsou bez sněhu kvůli dlouhé a intenzivní teplé vlně, která začala o Vánocích a v podstatě zatím neskončila chybí 

sníh i v polohách nad 1000 m Libor knot ředitel asociace horských středisek řekl rádiu z v pátek, jestli stále ještě 

můžeme vyrazit na lyže také v Česku. 

 

mluvčí  

U nás, jak jsem říkal, je v provozu přes 60 míst středisek, které fungují je tam otevřeno v součtu přes 100 km 

sjezdových tratí a střediska jako Špindl nebo skiresor Černá Hora pec nebo Dolní Morava mají přes 10 km 

sjezdovek, takže určitě, jak jsem říkal, je velké množství míst, kam se dá jet přes víkend dokonce hlásí okolo 

nuly v noci a bez srážek, takže ti fajnšmekři by si určitě lyžování v Česku mohli nechat užít. 
 

 

Zprávy  
Rádio ZET | 07.01.2023 | Zpráva: 1 | Poslechovost pořadu: 0  

Beey,  

Pořad byl automaticky přepsán aplikací Beey (www.beey.io). 

 

Ministerstvo zdravotnictví přejmenuje mobilní aplikaci tečka na aplikaci ez karta už letos by mohla začít fungovat 

jako elektronický očkovací průkaz nebo pro zasílání zpráv, řekl to Milan Blaha z ministerstva zdravotnictví úřad 

vypsal na provoz a další rozvoj aplikace veřejnou zakázku v hodnotě 50 000 000 výběrové řízení má za cíl 

udržet tečku v provozu i v dalším období a zajistit mimo agendy covid také její další rozvoj k obecnější aplikaci 

podporující elektronizaci zdravotnictví. Ministerstvo připravuje také nové funkce aplikace. České hory jsou dál 

bez sněhu kvůli dlouhé a intenzivní teplé vlně, která začala o Vánocích a v podstatě dodnes neskončila chybí 

sníh i v hřebenových partiích v nadmořských výškách nad 1000 m Libor knot ředitel asociace horských středisek 

řekl rádiu z, jestli stále můžeme vyrazit na lyže v Česku a konkrétně taky, kde u nás. 
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Jak jsem říkal, je v provozu přes 60 míst středisek, které fungují je tam otevřeno v součtu přes 100 km 

sjezdových tratí a střediska jako Špindl nebo skiresor Černá Hora pec nebo Dolní Morava mají přes 10 km 

sjezdovek, takže určitě, jak jsem říkal, je velké množství míst, kam se dá jet. Přes víkend dokonce hlásí okolo 

nuly v noci a bez srážek, takže ti fajnšmekři by si určitě lyžování v Česku mohli nechat uží.. 
 

 

Lyžařská střediska věří ve zlepšení počasí a silnou návštěvnost v březnu, říká šéf 

Asociace horských středisek URL  
e15.cz | 07.01.2023 | Rubrika: Rozhovory | Autor: Lucie Staňková  

Česká lyžařská střediska postupně zahájila před koncem roku zimní sezonu. Na sníh bohatý prosinec ale 

vystřídala povánoční obleva. I přesto přes vánoční svátky až do nového roku fungovala většina středisek. Nyní 

ale areály bojují s nedostatkem sněhu a některé dokonce provoz zastavují. „Všichni doufají v rychlý obrat počasí 

a v to, že od poloviny ledna bude již normální zima. Dohnat ztráty se však nepodaří. Určitý potenciál je v měsíci 

březnu. Pokud by se zopakovala výjimečně dobrá návštěvnost z loňska, pomohlo by to v celkovém hodnocení 

sezony,“ říká ředitel Asociace horských středisek Libor Knot. 

 

 

 

Současné počasí dost zkomplikovalo areálům sezonu. Jak na tom jsou? 

 

Ano, počasí ji významně komplikuje. Po vánočních svátcích a na konci roku byla na horách tradičně vysoká 

návštěvnost, lyžařské areály byly také relativně dobře připraveny, ale zejména teplo a deštivé počasí způsobily 

menší počet lyžařů na sjezdovkách. To by ještě bylo vcelku akceptovatelné, ale začátkem ledna obleva 

pokračuje a některé skiareály dále omezují rozsah svých služeb, nebo jsou nuceny dočasně uzavřít provoz. To 

samozřejmě znamená další ztráty. 

 

Jak se vydařily vánoční svátky a Silvestr? 

 

Na začátku prosince bylo díky mrazům možno sjezdové tratě technicky zasněžovat a až do Vánoc byl na horách 

i dostatek přírodního sněhu. Bohužel na konci roku, kvůli již zmíněné oblevě, přírodní sníh na horách roztál a v 

provozu zůstaly jen sjezdovky s dostatečnou vrstvou technického sněhu. I přesto fungovala většina našich 

skiareálů. Právě technické zasněžování potvrzuje svou významnou pozitivní roli, bez něj by provoz horských 

středisek o vánočních svátcích nebyl možný. 

 

Napraví si areály během únorových prázdnin chuť? 

 

Jak návštěvníci, tak i provozovatelé doufají v rychlý obrat počasí a v to, že od poloviny ledna bude již normální 

zima. Dohnat ztráty se však nepodaří, protože návštěvnost v únoru je tradičně vysoká a střediska neumí 

„nafouknout“ svou kapacitu. Určitý potenciál je v měsíci březnu. Pokud by se zopakovala výjimečně dobrá 

návštěvnost z loňska, pomohlo by to v celkovém hodnocení sezony. 

 

Střediska by se tedy od poloviny ledna mohla pustit do zasněžování a připravit se na druhou polovinu sezony. E 

 

nergie jsou ale teď násobně dražší. Budou tedy zasněžování využívat ve stejném rozsahu jako v předchozích 

letech? 

 

Technologie už jsou pokročilé, sníh vytváří efektivněji a spotřebovávají i méně energie – třeba o deset až patnáct 

procent. Ale i když je situace s energiemi, inflací a dalšími vlivy obtížná, skiareály budou připravovat sjezdovky 

stejně jako v předchozích letech. Šetřit určitě bude potřeba, ale nesmí to být na úkor kvality poskytovaných 

služeb. Je ale důležité zmínit, že pro zasněžování nestačí mít jen mráz. Některá střediska řeší potíže s 

https://www.e15.cz/clanek/1395890/lyzarska-strediska-veri-ve-zlepseni-pocasi-a-silnou-navstevnost-v-breznu-rika-sef-asociace-horskych-stredisek
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nedostatkem vody. Kdo nemá přehradu, nebo akumulační nádrže, musí odebírat povrchovou vodu z potoků, u 

kterých jsou limitováni aktuálním průtokem a povolením na množství odebírané vody. Pokud se nesejde mráz a 

příznivé vodní podmínky, tak je zasněžení sjezdovek problém. 

 

Jaký je problém u odběru vody z potoka? 

 

Není to tak, že si prostě hodíte hadici do potoka a fungujete. Je na to potřeba povolení od vodoprávního úřadu. 

Každý potok má nějaký průtok, a to povolení předepisuje kromě množství odebrané vody i minimální zůstatkový 

průtok, který musí být vždy v toku zachován. Takže pokud v potoce teče 210 litrů za vteřinu a minimální 

zůstatkový průtok je dvě stě litrů, tak si můžete vzít jen těch deset litrů. A to je třeba jednoznačně respektovat. 

 

Takže trend je jasný. Akumulační nádrže. 

 

Ano, je tomu tak. Když se nádrže vhodně umístí, tak jsou přínosem jak pro skiareály, tak i pro přírodu. Areál z 

nich může čerpat v dobách mrazů, což je daleko efektivnější, a akumulace současně chrání zůstatkové průtoky v 

malých potocích. 

 

Předpokládám, že ochránci přírody, kteří jsou i proti zasněžování, asi nebudou ani z akumulačních nádrží říliš 

nadšeni. Z 

 

vládne se vůbec například tady v Krkonoších nějaká postavit? 

 

V rámci implementace novely zákona o ochraně přírody a krajiny se tvořil také nový plán péče pro národní parky. 

V původních návrzích se objevoval ze strany správy parku extrémní návrh, že akumulační nádrže se v 

Krkonoších budou stavět pouze v podzemních podlažích pod stavbami, například parkovišti, aby byl vyloučen 

jakýkoliv vliv na přírodu. Kromě toho, že takové stavby by byly násobně dražší, voda by byla teplejší než venku 

apod., tak především k takovému opatření není dostatek argumentů. Podívejme se na tyto nádrže například v 

Alpách, kde jsou jich ve volné přírodě stovky, a to včetně chráněných území. Jsme rádi, že po racionální diskuzi 

došlo nakonec k rozšíření možností pro stavby těchto nádrží s tím, že každý projekt musí být posuzován 

individuálně. 

 

Co se samotného zasněžování týče, tak my se snažíme vysvětlovat, že technický sníh je jen voda a vzduch a 

rovněž to, že voda je v krajině na čas zadržena v jiném skupenství. Necháváme zpracovávat i odborné studie, 

které prokazují, že akumulační nádrže ani samotné zasněžování negativní vliv na přírodu nemají. Dva velké 

výzkumné projekty na dopady zasněžování na vodní režim i na biotu si nechalo zpracovat i ministerstvo 

životního prostředí a KRNAP a jejich výsledky jen potvrzují naše závěry. Ukazuje se, že řešením je budování 

akumulačních nádrží, které zachytávají nadbytečnou vodu, a když přijde mráz, tak ji děla mohou rychle a 

efektivně nastříkat na kopec. 

 

Je to očividně střet dvou protichůdných zájmů. Na jedné straně byznys a na druhé straně ochrana přírody… 

 

Byli bychom rádi, kdyby se diskuze posunuly do roviny, kdy budou všichni naslouchat i argumentům protistrany. 

Je jasné, že my chceme pro areály dobré podmínky, ale zároveň vnímáme potřebu chránit přírodu, vždyť v ní 

žijeme a podnikáme. Od orgánů ochrany přírody očekáváme racionální a korektní debatu, která bude opřena o 

výsledky studií, které vznikly na obou stranách. Je třeba vyvážit problematiku ochrany přírody a života v 

horských regionech. 

 

Sám žijete ve Špindlerově Mlýně. Jak moc je spolu s okolními obcemi pokud jde o turismus závislý na areálu? 

 

Myslím, že zásadně. Podle studií, které máme, tak každá koruna utracená ve skiareálu přinese dalších sedm 

korun utracených v restauracích, hotelech a dalších službách. Samozřejmě záleží na lokalitě, ale v těch 
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nejbližších městech je čtvrtina lidí zaměstnaná díky cestovnímu ruchu. 

 

A je důležité také zmínit, že vesnice a města typu Špindlerova Mlýna nebo Pece pod Sněžkou mají dle 

rozpočtového určení daní příjmy podle počtu obyvatel s trvalým pobytem, takže v případě Špindlerova Mlýna na 

tisíc obyvatel. Ale v zimě je tady třeba dvanáct tisíc lidí, za které musí město odvézt odpad, mít pro ně kapacitu 

vody, čističky odpadních vod, postarat se o úklid silnic od sněhu, dopravu do areálu apod. 

 

A takhle to je v podstatě všude v těch příhraničních oblastech. Většina lidí zná jen top areály, kterých je třeba 

deset v republice, ale lyžařských středisek, které mají alespoň tři vleky, je v Česku sto padesát. A tyhle areály 

většinou ovlivňují celé regiony. 

 

My v rámci asociace komunikujeme i se starosty a starostkami obcí, kterých se to dotýká, takže víme, jaké mají 

problémy. Je třeba vnímat, že v těchto místech často nic jiného než cestovní ruch není, takže jsou rádi, že tam 

turisté jezdí. 

 

Tyhle obce nedosáhnou na další peníze od státu? 

 

Od státu už v souvislosti s cestovním ruchem nedostanou téměř nic. Příjem mohou mít ještě z místních poplatků 

za ubytování, což ale není dostatečné. V této věci by pomohl vznik zákona na podporu cestovního ruchu, který 

se teď všechny asociace v cestovním ruchu snaží prosadit. Zákon by vytvořil rámec pro strukturu a financování 

cestovního ruchu, kde by v symbióze fungovaly tři strany – obce, podnikatelé a stát. Takový zákon mají téměř 

všechny okolní země a my ho velmi potřebujeme, protože konkurenceschopnost Česka v rámci cestovního 

ruchu jde rok od roku dolů. V žebříčku Travel&Tourism Competitiveness Report, který hodnotí asi deset kritérií v 

rámci cestovního ruchu, jsme až na 38. místě ze 140 hodnocených států. Například agentura CzechTourism má 

na celý příští rok rozpočet 373 milionů korun. To jsou podobné prostředky, které má k dispozici turistická 

organizace v jednom rakouském údolí, například Serfaus-Fiss-Ladis, nebo Seefeld. 

 

Kolik peněz by bylo potřeba, aby se česká střediska vyrovnala kvalitou třeba těm rakouským? 

 

V tom panuje hrozný nepoměr. Deset největších středisek v Česku obhospodaří zhruba šedesát procent 

návštěvnosti. Tato střediska na investice tak nějak mají. Alespoň v rámci možností. I když mají řadu úvěrů a 

všechno co vydělají, tak hned zase dávají do dalšího rozvoje, protože kdyby přestaly, tak je ostatní převálcují. 

Takže ani příliš nechceme nějaké dotační tituly, protože ty dost ničí rovné podnikatelské prostředí. Spíš by 

subjektům na horách pomohlo, kdyby se zlepšily podmínky pro podnikání a rozvoj. Naši zahraniční hosté, když 

sem přijedou na naši každoroční konferenci horských středisek a vyslechnou si, v jakých podmínkách 

fungujeme, jsou potom dost překvapení z dobré úrovně našich středisek. 

 

Dám jeden příklad za všechny. Na úpravu lyžařských běžeckých tratí tady v Krkonoších přispívají kraje v řádech 

stovek tisíc korun, ale ono to stojí desítky milionů. Zbytek platí skiareály, které úpravu zabezpečují. Podobné je 

to se skibusy. A ty systémy na to jsou, fungují třeba právě v Rakousku, jen je potřeba se jimi inspirovat. Obec 

spolu s krajem a podnikateli si tam vytvoří platformu, do které přispívají a z toho se potom platí nevýdělečné 

aktivity, jako jsou zmíněné skibusy, ale také společná propagace, projekty a tak dále. 

 

A existují tedy nějaké programy, ze kterých čerpají obce podporu na turismus? 

 

Ministerstvo pro místní rozvoj každoročně vypisuje tzv. národní program na podporu cestovního ruchu. V něm je 

asi 140 milionů, které se rozdělí mezi projekty podnikatelů a organizací v cestovním ruchu. Z hlediska 

podnikatelů to je ale pomoc v malém rozsahu a směřuje do aktivit, ve kterých je obtížné prostředky vůbec 

vyčerpat. Podpora, která se teď nově rýsuje, je předběžně schválená jako komponenta cestovního ruchu v rámci 

národního plánu obnovy. Jedná se o projekty na úsporu energií a digitalizaci. A pokud vše dobře dopadne, mělo 

by jít o zhruba pět miliard, což budou po dlouhé době nějaké reálné peníze, které cestovnímu ruchu po 
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covidových letech mohou významně pomoci. 

 

A jak je to se skiareálem? 

 

Provozovatel má místní skiareál dlouhodobě pronajatý od majitelů. Kromě smluvního poplatku tak musí vydělat 

nejen na provoz, ale zejména na investice. Ty se také realizují, což ve výsledku znamená, že areál se výrazně 

modernizuje a zkvalitňuje, ale samozřejmě takovéto služby nejsou levné. Pro část klientů mohou být ceny určitý 

limitující faktor, ale z vysoké návštěvnosti je vidět, že o takové služby je značný zájem. Věřím, že bude 

následovat další rozvoj střediska, a to nejen směrem k zimní sezoně, ale i ke stále významnějšímu období od 

jara do podzimu. 

 

Překvapilo mě, že se dnes už dá zasněžovat i nad nulou. Jak to funguje? 

 

Tato unikátní technologie existuje, ale momentálně je jen na dvou místech v republice. Funguje to v podstatě 

jako obrovský mrazák, kde se po obvodu seškrabuje ledová drť, která je tlačena hadicemi ven. Po sjezdovce to 

pak rozhrnují rolby. 

 

Jedno takové zařízení je na Ještědu, kde je dolní stanice relativně nízko, jen nějakých 600 metrů nad mořem, 

takže to využívají k vysněžení dojezdu sjezdovky. A druhé je na Monínci, což je relativně krátká sjezdovka a v 

kombinaci s děly konvenčního technického zasněžování sjezdovku připraví k provozu už v listopadu. Pro velké 

areály tato speciální technologie zatím není příliš využitelná, protože sám o sobě takto vyrobený sníh nestačí. Je 

potřeba ho doplnit sněhem z konvenčních děl nebo přírodním. 

 

Daleko více rozšířené je tedy to normální konvenční zasněžování, které funguje tak, že se z toku, nebo nádrže 

odebírá voda, přidává se vzduch a tlačí se to do tyčí nebo do děl, které to stříkají na sjezdovku. K tomu jsou 

potřeba minimálně minus tři, čtyři stupně. Tato zařízení najdeme běžně v drtivé většině lyžařských středisek u 

nás. 

 

Libor Knot 

 

Je ředitelem Asociace horských středisek. Ta aktuálně sdružuje 65 subjektů z řad provozovatelů lyžařských 

areálů, subdodavatelských firem a také zástupců horských měst a obcí. Asociace se zaměřuje hlavně na hájení 

zájmů svých členů v oblasti tvorby legislativy, pomáhá propagaci a zkavlitňování jejich služeb. 

 
 

 

 

Lyžařská střediska věří ve zlepšení počasí a silnou návštěvnost v březnu, říká šéf 

Asociace horských středisek URL  
forexbanka.cz | 07.01.2023  

Současné počasí dost zkomplikovalo areálům sezonu. Jak na tom jsou? Ano, počasí ji významně komplikuje. 

 

Po vánočních svátcích a na konci roku byla na horách tradičně vysoká návštěvnost, lyžařské areály byly také 

relativně dobře připraveny, ale zejména teplo a deštivé počasí způsobily menší počet lyžařů na sjezdovkách. To 

by ještě bylo vcelku akceptovatelné, ale začátkem ledna obleva pokračuje a některé skiareály dále omezují 

rozsah svých služeb, nebo jsou nuceny dočasně uzavřít provoz. To samozřejmě znamená další ztráty.  

Jak se vydařily vánoční svátky a Silvestr?  

Na začátku prosince bylo díky mrazům možno sjezdové tratě technicky zasněžovat a až do Vánoc byl na horách 

i dostatek přírodního sněhu. Bohužel na konci roku, kvůli již zmíněné oblevě, přírodní sníh na horách roztál a v 

provozu zůstaly jen sjezdovky s dostatečnou vrstvou technického sněhu. I přesto fungovala většina našich 

https://forexbanka.cz/lyzarska-strediska-veri-ve-zlepseni-pocasi-a-silnou-navstevnost-v-breznu-rika-sef-asociace-horskych-stredisek/
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skiareálů. Právě technické zasněžování potvrzuje svou významnou pozitivní roli, bez něj by provoz horských 

středisek o vánočních svátcích nebyl možný.  

Napraví si areály během únorových prázdnin chuť?  

Jak návštěvníci, tak i provozovatelé doufají v rychlý obrat počasí a v to, že od poloviny ledna bude již normální 

zima. Dohnat ztráty se však nepodaří, protože návštěvnost v únoru je tradičně vysoká a střediska neumí 

„nafouknout“ svou kapacitu. Určitý potenciál je v měsíci březnu. Pokud by se zopakovala výjimečně dobrá 

návštěvnost z loňska, pomohlo by to v celkovém hodnocení sezony.  

Střediska by se tedy od poloviny ledna mohla pustit do zasněžování a připravit se na druhou polovinu sezony. E 

nergie jsou ale teď násobně dražší. Budou tedy zasněžování využívat ve stejném rozsahu jako v předchozích 

letech?  

Technologie už jsou pokročilé, sníh vytváří efektivněji a spotřebovávají i méně energie – třeba o deset až patnáct 

procent. Ale i když je situace s energiemi, inflací a dalšími vlivy obtížná, skiareály budou připravovat sjezdovky 

stejně jako v předchozích letech. Šetřit určitě bude potřeba, ale nesmí to být na úkor kvality poskytovaných 

služeb. Je ale důležité zmínit, že pro zasněžování nestačí mít jen mráz. Některá střediska řeší potíže s 

nedostatkem vody. Kdo nemá přehradu, nebo akumulační nádrže, musí odebírat povrchovou vodu z potoků, u 

kterých jsou limitováni aktuálním průtokem a povolením na množství odebírané vody. Pokud se nesejde mráz a 

příznivé vodní podmínky, tak je zasněžení sjezdovek problém.  

Jaký je problém u odběru vody z potoka?  

Není to tak, že si prostě hodíte hadici do potoka a fungujete. Je na to potřeba povolení od vodoprávního úřadu. 

Každý potok má nějaký průtok, a to povolení předepisuje kromě množství odebrané vody i minimální zůstatkový 

průtok, který musí být vždy v toku zachován. Takže pokud v potoce teče 210 litrů za vteřinu a minimální 

zůstatkový průtok je dvě stě litrů, tak si můžete vzít jen těch deset litrů. A to je třeba jednoznačně respektovat.  

Takže trend je jasný. Akumulační nádrže.  

Ano, je tomu tak. Když se nádrže vhodně umístí, tak jsou přínosem jak pro skiareály, tak i pro přírodu. Areál z 

nich může čerpat v dobách mrazů, což je daleko efektivnější, a akumulace současně chrání zůstatkové průtoky v 

malých potocích.  

Předpokládám, že ochránci přírody, kteří jsou i proti zasněžování, asi nebudou ani z akumulačních nádrží říliš 

nadšeni. Z vládne se vůbec například tady v Krkonoších nějaká postavit?  

V rámci implementace novely zákona o ochraně přírody a krajiny se tvořil také nový plán péče pro národní parky. 

V původních návrzích se objevoval ze strany správy parku extrémní návrh, že akumulační nádrže se v 

Krkonoších budou stavět pouze v podzemních podlažích pod stavbami, například parkovišti, aby byl vyloučen 

jakýkoliv vliv na přírodu. Kromě toho, že takové stavby by byly násobně dražší, voda by byla teplejší než venku 

apod., tak především k takovému opatření není dostatek argumentů. Podívejme se na tyto nádrže například v 

Alpách, kde jsou jich ve volné přírodě stovky, a to včetně chráněných území. Jsme rádi, že po racionální diskuzi 

došlo nakonec k rozšíření možností pro stavby těchto nádrží s tím, že každý projekt musí být posuzován 

individuálně.  

Co se samotného zasněžování týče, tak my se snažíme vysvětlovat, že technický sníh je jen voda a vzduch a 

rovněž to, že voda je v krajině na čas zadržena v jiném skupenství. Necháváme zpracovávat i odborné studie, 

které prokazují, že akumulační nádrže ani samotné zasněžování negativní vliv na přírodu nemají. Dva velké 

výzkumné projekty na dopady zasněžování na vodní režim i na biotu si nechalo zpracovat i ministerstvo 

životního prostředí a KRNAP a jejich výsledky jen potvrzují naše závěry. Ukazuje se, že řešením je budování 

akumulačních nádrží, které zachytávají nadbytečnou vodu, a když přijde mráz, tak ji děla mohou rychle a 

efektivně nastříkat na kopec.  

Je to očividně střet dvou protichůdných zájmů. Na jedné straně byznys a na druhé straně ochrana přírody…  

Byli bychom rádi, kdyby se diskuze posunuly do roviny, kdy budou všichni naslouchat i argumentům protistrany. 

Je jasné, že my chceme pro areály dobré podmínky, ale zároveň vnímáme potřebu chránit přírodu, vždyť v ní 

žijeme a podnikáme. Od orgánů ochrany přírody očekáváme racionální a korektní debatu, která bude opřena o 

výsledky studií, které vznikly na obou stranách. Je třeba vyvážit problematiku ochrany přírody a života v 

horských regionech.  

Sám žijete ve Špindlerově Mlýně. Jak moc je spolu s okolními obcemi pokud jde o turismus závislý na areálu?  

Myslím, že zásadně. Podle studií, které máme, tak každá koruna utracená ve skiareálu přinese dalších sedm 
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korun utracených v restauracích, hotelech a dalších službách. Samozřejmě záleží na lokalitě, ale v těch 

nejbližších městech je čtvrtina lidí zaměstnaná díky cestovnímu ruchu. A je důležité také zmínit, že vesnice a 

města typu Špindlerova Mlýna nebo Pece pod Sněžkou mají dle rozpočtového určení daní příjmy podle počtu 

obyvatel s trvalým pobytem, takže v případě Špindlerova Mlýna na tisíc obyvatel. Ale v zimě je tady třeba 

dvanáct tisíc lidí, za které musí město odvézt odpad, mít pro ně kapacitu vody, čističky odpadních vod, postarat 

se o úklid silnic od sněhu, dopravu do areálu apod.  

A takhle to je v podstatě všude v těch příhraničních oblastech. Většina lidí zná jen top areály, kterých je třeba 

deset v republice, ale lyžařských středisek, které mají alespoň tři vleky, je v Česku sto padesát. A tyhle areály 

většinou ovlivňují celé regiony. My v rámci asociace komunikujeme i se starosty a starostkami obcí, kterých se to 

dotýká, takže víme, jaké mají problémy. Je třeba vnímat, že v těchto místech často nic jiného než cestovní ruch 

není, takže jsou rádi, že tam turisté jezdí.  

Tyhle obce nedosáhnou na další peníze od státu?  

Od státu už v souvislosti s cestovním ruchem nedostanou téměř nic. Příjem mohou mít ještě z místních poplatků 

za ubytování, což ale není dostatečné. V této věci by pomohl vznik zákona na podporu cestovního ruchu, který 

se teď všechny asociace v cestovním ruchu snaží prosadit. Zákon by vytvořil rámec pro strukturu a financování 

cestovního ruchu, kde by v symbióze fungovaly tři strany – obce, podnikatelé a stát. Takový zákon mají téměř 

všechny okolní země a my ho velmi potřebujeme, protože konkurenceschopnost Česka v rámci cestovního 

ruchu jde rok od roku dolů. V žebříčku Travel&Tourism Competitiveness Report, který hodnotí asi deset kritérií v 

rámci cestovního ruchu, jsme až na 38. místě ze 140 hodnocených států. Například agentura CzechTourism má 

na celý příští rok rozpočet 373 milionů korun. To jsou podobné prostředky, které má k dispozici turistická 

organizace v jednom rakouském údolí, například Serfaus-Fiss-Ladis, nebo Seefeld.  

Kolik peněz by bylo potřeba, aby se česká střediska vyrovnala kvalitou třeba těm rakouským?  

V tom panuje hrozný nepoměr. Deset největších středisek v Česku obhospodaří zhruba šedesát procent 

návštěvnosti. Tato střediska na investice tak nějak mají. Alespoň v rámci možností. I když mají řadu úvěrů a 

všechno co vydělají, tak hned zase dávají do dalšího rozvoje, protože kdyby přestaly, tak je ostatní převálcují. 

Takže ani příliš nechceme nějaké dotační tituly, protože ty dost ničí rovné podnikatelské prostředí. Spíš by 

subjektům na horách pomohlo, kdyby se zlepšily podmínky pro podnikání a rozvoj. Naši zahraniční hosté, když 

sem přijedou na naši každoroční konferenci horských středisek a vyslechnou si, v jakých podmínkách 

fungujeme, jsou potom dost překvapení z dobré úrovně našich středisek.  

Dám jeden příklad za všechny. Na úpravu lyžařských běžeckých tratí tady v Krkonoších přispívají kraje v řádech 

stovek tisíc korun, ale ono to stojí desítky milionů. Zbytek platí skiareály, které úpravu zabezpečují. Podobné je 

to se skibusy. A ty systémy na to jsou, fungují třeba právě v Rakousku, jen je potřeba se jimi inspirovat. Obec 

spolu s krajem a podnikateli si tam vytvoří platformu, do které přispívají a z toho se potom platí nevýdělečné 

aktivity, jako jsou zmíněné skibusy, ale také společná propagace, projekty a tak dále.  

A existují tedy nějaké programy, ze kterých čerpají obce podporu na turismus?  

Ministerstvo pro místní rozvoj každoročně vypisuje tzv. národní program na podporu cestovního ruchu. V něm je 

asi 140 milionů, které se rozdělí mezi projekty podnikatelů a organizací v cestovním ruchu. Z hlediska 

podnikatelů to je ale pomoc v malém rozsahu a směřuje do aktivit, ve kterých je obtížné prostředky vůbec 

vyčerpat. Podpora, která se teď nově rýsuje, je předběžně schválená jako komponenta cestovního ruchu v rámci 

národního plánu obnovy. Jedná se o projekty na úsporu energií a digitalizaci. A pokud vše dobře dopadne, mělo 

by jít o zhruba pět miliard, což budou po dlouhé době nějaké reálné peníze, které cestovnímu ruchu po 

covidových letech mohou významně pomoci.  

A jak je to se skiareálem?  

Provozovatel má místní skiareál dlouhodobě pronajatý od majitelů. Kromě smluvního poplatku tak musí vydělat 

nejen na provoz, ale zejména na investice. Ty se také realizují, což ve výsledku znamená, že areál se výrazně 

modernizuje a zkvalitňuje, ale samozřejmě takovéto služby nejsou levné. Pro část klientů mohou být ceny určitý 

limitující faktor, ale z vysoké návštěvnosti je vidět, že o takové služby je značný zájem. Věřím, že bude 

následovat další rozvoj střediska, a to nejen směrem k zimní sezoně, ale i ke stále významnějšímu období od 

jara do podzimu.  

Překvapilo mě, že se dnes už dá zasněžovat i nad nulou. Jak to funguje?  

Tato unikátní technologie existuje, ale momentálně je jen na dvou místech v republice. Funguje to v podstatě 
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jako obrovský mrazák, kde se po obvodu seškrabuje ledová drť, která je tlačena hadicemi ven. Po sjezdovce to 

pak rozhrnují rolby.  

Jedno takové zařízení je na Ještědu, kde je dolní stanice relativně nízko, jen nějakých 600 metrů nad mořem, 

takže to využívají k vysněžení dojezdu sjezdovky. A druhé je na Monínci, což je relativně krátká sjezdovka a v 

kombinaci s děly konvenčního technického zasněžování sjezdovku připraví k provozu už v listopadu. Pro velké 

areály tato speciální technologie zatím není příliš využitelná, protože sám o sobě takto vyrobený sníh nestačí. Je 

potřeba ho doplnit sněhem z konvenčních děl nebo přírodním.  

Daleko více rozšířené je tedy to normální konvenční zasněžování, které funguje tak, že se z toku, nebo nádrže 

odebírá voda, přidává se vzduch a tlačí se to do tyčí nebo do děl, které to stříkají na sjezdovku. K tomu jsou 

potřeba minimálně minus tři, čtyři stupně. Tato zařízení najdeme běžně v drtivé většině lyžařských středisek u 

nás.  

Libor Knot  

Je ředitelem Asociace horských středisek. Ta aktuálně sdružuje 65 subjektů z řad provozovatelů lyžařských 

areálů, subdodavatelských firem a také zástupců horských měst a obcí. Asociace se zaměřuje hlavně na hájení 

zájmů svých členů v oblasti tvorby legislativy, pomáhá propagaci a zkavlitňování jejich služeb.  

 

 

 
 

 

 

Zprávy  
Rádio ZET | 08.01.2023 | Zpráva: 1 | Poslechovost pořadu: 0  

Beey,  

Pořad byl automaticky přepsán aplikací Beey (www.beey.io). 

 

mluvčí  

A u těch vás zdraví a dobré dopoledne přeje Ondřej. 

 

Albrecht. 

 

V kauze Čapí hnízdo, které se týká padesátimilionové dotace na stavbu Kongresového areálu ve středních 

Čechách vynese Městský soud v Praze v pondělí ráno rozsudek oba obžalovaní bývalý premiér a kandidát v 

nadcházejících prezidentských volbách Andrej Babiš a jeho bývalá poradkyně Jana Nagyová čelí rozsudku a 

obvinění z dotačního podvodu vůči Evropské unii státní zástupce Jaroslav Šaroch navrhuje pro oba podmínky a 

peněžité tresty Babiš s Nagyovou jsou stíhaní od roku 2017 rozsudek padne v týdnu, kdy se bude konat první 

kolo prezidentské volby prezident Miloš Zeman informoval premiéra Petra Hladíka o svém odmítavém postoji ke 

kandidátovi lidovců na životního prostředí Petra hladdí hol obědě dnes to řekl prezident v Press klubu Frekvence 

1, který rádio zveřejnil na svém webu vedle pokračujícího vyšetřování korupční kauzy kolem brněnských bytů 

Zemanovi vadí, že Hladík má podle něj nedostatečné vzdělání v oboru životního prostředí. Řekl taky, že 

odmítnutí Hladíka nepovažuje za protiústavní, jak tvrdí koalice, protože ústava mluví o tom, že premiér ministra 

navrhne a z toho plyne, že prezident návrh může přijmout, anebo také odmítnout.České hory jsou stále bez 

sněhu kvůli dlouhé a intenzivní teplé vlně, která začala o Vánocích a prakticky neskončila chybí sníh i ve vyšších 

polohách nad 1000 m Libor knot ředitel asociace horských středisek řekl rádiu z, jestli stále můžeme lyžovat i v 

Česku. 

 

U nás, jak jsem říkal, je v provozu přes 60 míst středisek, které fungují, je tam otevřeno v součtu přes 100 km 

sjezdových tratí a střediska jako Špindl nebo skiresort Černá Hora pec nebo Dolní Morava mají přes 10 km 

sjezdovek, takže určitě, jak jsem říkal, je velké množství míst, kam se dá jet přes víkend. Dokonce hlásí okolo 

nuly v noci a bez srážek, takže ti fajnšmekři by si určitě lyžování v Česku mohli nechat užít. 
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Čína dnes po téměř třech letech přísných restrikcí kvůli covidu plně otevřela své hranice a nevyžaduje při jejich 

překročení karanténu. To hned první den využili k návštěvě blízkých až desítky tisíc obyvatel ho Hongkongu 

napsala o tom agentura DPA asijské země kvůli uvolnění režimu v Číně očekávají příval turistů. Některé už 

oznámily, že budou opět požadovat prokazování se negativními testy na koronavirus.Žádný krizový moment k 

řešení přímo na ledě ale vánoční večírek na Štědrý den poodhalil kouč Radimu Rulíkovi jakou partu hráčů 

povede na mistrovství světa hokejistů do 20 let v Kanadě a především pak její vnitřní chemii, jak 

sedmapadesátiletý trenér už v průběhu šampionátu řekl právě ta byla základem úchvatné jízdy až do finále. 

 

Týmový show jenom kluci sami, a to teda musím říct, že jsme tam normálně trenéři, tak jsme tam normálně se 

jsme se smáli od začátku, dokonce nám tekly slzy normálně, jak to dokázali jakoby to nebylo nic přehnanýho nic 

přetaženýho nic, co by rvalo za vlasy, prostě bylo to úplně bylo to vhodný vtipný. Prostě šikovný šikovný velice 

šikovný a tam jsem viděl, že prostě jsem si říkal ty jo, tak tohle by mohlo jakoby fungovat 
 

 

 

Dopolední vysílání  
CNN Prima News | 08.01.2023 | Zpráva: 1 | Sledovanost pořadu: 0  

Beey,  

Pořad byl automaticky přepsán aplikací Beey (www.beey.io). 

 

mluvčí  

Spotřebitelské recenze, které budou uváděny na webu, musí být ověřené, to je zase povinnost, kterou stanoví 

zákon na ochranu spotřebitele. Pokud by ty recenze ověřené, musí to být na tom webu jasně uvedeno, to 

znamená, budou tam 2 režimy. První režimy je, že bude muset ten web uvádět způsob, jakým ty spotřebitelské 

recenze ověřuje, anebo tam bude uvádět informaci o tom, že ty spotřebitelské recenze neověřuje. To jsou jediné 

2 dovolené způsoby. Pokud by to takto nebylo, tak by by to bylo by to bylo chápáno jako rozpor s povinnostmi 

toho podnikatele a mohlo by to vést buď k správnímu postihu ze strany dozorového orgánu, anebo to může, 

pokud by, pokud by v důsledku takovéto neověřené recenze. Pokud by pokud by spotřebitel si zakoupil věc nebo 

službu, tak by mohl potom nově od této smlouvy odstoupit ve lhůtě 90 dnů, to je to je nová úprava, a to jsou nová 

práva pro spotřebitele. 

 

Karolina Hošek, moderátorka  

Omezování nebo dokonce zastavení provozu povánoční obleva vystřídala slibný začátek prosince na horách. Ve 

vysílání teď vítám prezidenta asociace horských středisek Libora Knota. Dobrý den, zdravím vás. 

 

mluvčí  

Dobrý den všem. 

 

Jak aktuálně vypadá ta situace-li lyžařských areálů, kolik z nich je v současnosti v provozu a umožňují vůbec 

současné podmínky alespoň zasněžování. 

 

Tak, jak jste uvedla první polovina prosince byla pro lyžařské areály velmi příznivá, protože byl mráz udělaly se 

naštěstí dostatečné zásoby technického sněhu na sjezdovkách. Takže, bohužel těsně před Vánocemi přišla 

obleva, ale přes vánoční svátky fungovalo 85 % řádově českých lyžařských středisek, čili tak nějak to proběhlo, 

bohužel ta situace pokračuje i na začátku ledna a v tuhletu chvíli funguje okolo 60 % lyžařských areálů v Česku. 

Je to něco přes 60 větších středisek zhruba stovky a funguje třeba okolo 160 lanovek a vleků a pořád je k 

dispozici okolo 100 km sjezdových tratí, takže pořád se lyžuje k té otázce o zasněžování, na to je potřeba 

samozřejmě mráz, což je tak -4 a níže. A ten je hlášený někdy od příštího od příštího týdne. Doufejme, že ty 

teploty budou padat, takže se nám vrátí zase normální zima. 
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Karolina Hošek, moderátorka  

Může tedy tu sezónu pro vás zachránit slibný únor, případně březen vynahradí vám to ty současné. 

 

mluvčí  

Ztráty? 

 

Karel Svoboda, odborník na Rusko, Fakulta sociálních věd UK  

Já se obávám, že to vynahradit nelze, protože, jak ty Vánoce, tak ten první polovina ledna toto období v tom 

únoru je vždycky návštěvnost vysoká, dá se říct, že je plno a ta střediska nejsou nafukovací. Může to významné 

do významné míry ovlivnit březen, pokud byl dobrý podobně jako třeba ten loňský, tak se část těch tržeb podaří 

zachránit, jinak si myslím, že to asi moc dobrá sezóna nebude nejenom kvůli energiím inflaci a dalším věcem, se 

kterými se vstupovalo do té zimy, ale i bohužel díky tomu průběhu počasí, což je samozřejmě škoda nejenom 

pro provozovatele areálu, ale je nut si uvědomit, že na tyto služby jsou navázané další ubytovací, stravovací a že 

ta horská střediska kromě cestovního ruchu na mnoha místech nic jiného nemají, takže doufejme, že se to celé 

obrátí do pozitina. 

 

Karolina Hošek, moderátorka  

Vy už se na to částečně narazil, jak zásadní je pro provozovatele to zdražení všech vstupů, zejména právě 

elektřiny. Máte třeba informace o tom, že právě v důsledku zdražování už některé resorty ukončily provoz? 

 

mluvčí  

Ta situace byla kritická. Někdy v září říjnu, pak se to začalo aspoň částečně uklidňovat tím, že jak malé a střední 

podniky, tak ve finále i velké podniky používají vlastně od 1. 1. zastropování, což je zásadní, protože, dejme 

tomu, v tom listopadu prosinci, kdy zasněžovaly a tahle situace byla ještě jiná v tom, že musely nakupovat 

elektrickou energii na burze na spotu, tak to samozřejmě ty výkyvy byly tak obrovské, že to způsobovalo 

značnou nejistotu. Teď se s tím s těmi cenami dá alespoň kalkulovat, neznám středisko, které by ukončilo 

činnost naopak na začátku prosince šly šla ta střediska do sezóny s tím, že musí připravit sjezdové tratě, musí 

se rozjet ta sezóna, protože to je v podstatě jediná cesta, jak tady u toho sezónního byznysu nějakým způsobem 

fungovat, takže myslím si, že v tom budou pokračovat a že i po oblevě znovu drtivá většina z nich zahájí svůj 

provoz a budou fungovat. 

 

Říká Libor knot, prezident asociace horských středisek. Díky, že jste byl naším hostem pěknou neděli. 

 

Děkuji za pozvání na. 

 

Shledanou. 

 
 

 

Zprávy  
Rádio ZET | 08.01.2023 | Zpráva: 1 | Poslechovost pořadu: 0  

Beey,  

Pořad byl automaticky přepsán aplikací Beey (www.beey.io). 

 

mluvčí  

Příjemné vstávání ze studia rádia z přeje Ondřeje Albrecht prezident Miloš Zeman informoval premiéra Petra 

Fialu o svém odmítavém postoji ke kandidátovi kdu čsl na ministra životního prostředí Petra Hladíka při 

pondělním novoročním obědu v pořadu prezidentský Pressklub, který dnes rádiu Frekvence 1 zveřejnil na svém 

webu to řekl právě Miloš Zeman vedle pokračujícího vyšetřování korupční kauzy kolem brněnských bytů 
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prezidentovi taky vadí, že Hladík má podle Zemana nedostatečné vzdělání v oboru životního prostředí. Prezident 

také řekl, že odmítnutí Hladíka nepovažuje za protiústavní, jak tvrdí vládní koalice, protože ústava Česka mluví o 

tom, že premiér ministra navrhuje, z čehož plyne, že prezident návrh může přijmout, anebo odmítnout.České 

hory jsou stále beze sněhu kvůli dlouhé a intenzivní teplé vlně, která začala o Vánocích a v podstatě zatím 

neskončila tak mizí sníh i v hřebenových partiích v nadmořských výškách nad 1000 m Libor knot ředitel asociace 

horských řekl rádiu z, že stále můžeme vyrazit na lyže také v Česku. 

 

U nás, jak jsem říkal, je v provozu přes 60 míst středisek, které fungují je tam o otevřeno v součtu přes 100 km 

sjezdových tratí a střediska jako Špindl nebo skiresor Černá Hora pec nebo Dolní Morava mají přes 10 km 

sjezdovek, takže určitě, jak jsem říkal, je velké množství míst, kam se dá jet. Přes víkend dokonce hlásí okolo 

nuly v noci a, takže fajnšmekři by si určitě lyžování v Česku mohli nechat. 

 

Ondřej Albrecht, moderátor  

Na frontové linii na Ukrajině o půlnoci moskevského času vypršelo 30 šestihodinové příměří, které jednostranně 

vyhlásilo Rusko kvůli pravoslavným Vánocům. Boje, ale ve skutečnosti na Ukrajině pokračovaly celou dobu 

napsal to server BBC News úřad generálního prokurátora Ukrajiny už dříve informoval, že v důsledku ruského 

ostřelování bachmotu zahynuli během příměří 2 lidé a 13 dalších utrpěl zranění. Čína dnes po téměř třech letech 

přísných restrikcí kvůli covidu plně otevřela své hranice a nevyžaduje už při jejich překročení karanténu, což 

hned první den využily k návštěvě blízkých i desetitisíce obyvatel Hongkongu. Napsala o tom agentura DPA 

asijské země kvůli uvolnění režimu v Číně čekají příval tamních turistů. Některé už oznámily, že nově budou 

požadovat opět negativní testy na. 

 

mluvčí  

Koronavirus. Na. 

 

Ondřej Albrecht, moderátor  

Žádný krizový moment k řešení přímo na ledě, ale vánoční večírek na Štědrý den poodhalil kouče Radimu 

Rulíkovi jakou partu hráčů povede na mistrovství světa hokejistů do 20 let v Halifaxu a především potom její 

vnitřní chemii, jak sedmapadesátiletý trenér už v průběhu šampionátu uvedl právě ta byla základem úchvatné 

jízdy až do finále po příletu z Kanady novinářům popsal, kdy si vlastně sílu týmu a té chemie poprvé uvědomil. 

 

mluvčí  

Týmový show jenom kluci sami, a to teda musím říct, že jsme tam normálně trenéři, tak jsme tam normálně se 

jsme se smáli od začátku, dokonce nám tekli slzy normálně, jak to dokázali jakoby to nebylo nic přehnanýho nic 

přetaženýho. Nic, co by rvalo za vlasy, prostě bylo to úplně bylo to vhodný vtipný prostě šikovný šikovný velice 

šikovný a tam jsem viděl, že prostě jsme si říkal ty jo, tak tohle by mohlo jakoby fungovat. 
 

 

 

Víkend s Rádiem Z  
Rádio ZET | 08.01.2023 | Zpráva: 1 | Poslechovost pořadu: 0  

Beey,  

Pořad byl automaticky přepsán aplikací Beey (www.beey.io). 

 

A u těch vás zdraví a dobré dopoledne přeje Ondřej Albrecht v kauze Čapí hnízdo, které se týká 

padesátimilionové dotace na stavbu Kongresového areálu ve středních Čechách vynese Městský soud v Praze v 

pondělí ráno rozsudek oba obžalovaní bývalý premiér a kandidát v nadcházejících prezidentských volbách 

Andrej Babiš a jeho bývalá poradkyně Jana Nagyová čelí rozsudku a obvinění z dotačního podvodu vůči 

Evropské unii státní zástupce Jaroslav Šaroch navrhuje pro oba podmínky a peněžité tresty Babiš s Nagyovou 

jsou stíhaní od roku 2017 rozsudek padne v týdnu, kdy se bude konat první kolo prezidentské volby prezident 
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Miloš Zeman informoval premiéra Petra Hladíka o svém odmítavém postoji ke kandidátovi lidovců na ministra 

životního prostředí vodkovi už při pondělním novoročním obědě dnes to řekl prezident v pres klubu Frekvence 1, 

který rádio zveřejnil na svém webu vedle pokračujícího vyšetřování korupční kauzy kolem brněnských bytů 

Zemanovi vadí, že Hladík má podle něj nedostatečné vzdělání v oboru životního prostředí. Řekl taky, že 

odmítnutí Hladíka nepovažuje za protiústavní, jak tvrdí koalice, protože ústava mluví o tom, že premiér ministra 

navrhne a z toho plyne, že prezident návrh může přijmout, anebo také odmítnout.České hory jsou stále bez 

sněhu kvůli dlouhé a intenzivní teplé vlně, která začala o Vánocích a prakticky neskončila chybí sníh i ve vyšších 

polohách nad 1000 m Libor knot ředitel asociace horských středisek řekl rádiu z, jestli stále můžeme lyžovat i v 

Česku. 

 

U nás, jak jsem říkal, je v provozu přes 60 míst středisek, které fungují je tam otevřeno v součtu přes 100 km 

sjezdových tratí a střediska jako Špindl nebo skiresort Černá Hora pec nebo Dolní Morava mají přes 10 km 

sjezdovek, takže určitě, jak jsem říkal, je velké množství míst, kam se jde 
 

 

 

Víkend s Rádiem Z  
Rádio ZET | 08.01.2023 | Zpráva: 1 | Poslechovost pořadu: 0  

Beey,  

Pořad byl automaticky přepsán aplikací Beey (www.beey.io). 

 

mluvčí  

České hory jsou stále beze sněhu kvůli dlouhé a intenzivní teplé vlně, která začala o Vánocích a v podstatě 

zatím neskončila tak mizí sníh i v hřebenových partiích v nadmořských výškách nad 1000 m Libor knot ředitel 

asociace horských středisek rádiu z, že stále můžeme vyrazit na lyže také v Česku. 

 

U nás, jak jsem říkal, je v provozu přes 60 míst středisek, které fungují je tam otevřeno v součtu přes 100 km 

sjezdových tratí a střediska jako Špindl nebo skiresort Černá Hora pec nebo Dolní Morava mají přes 10 km 

sjezdovek, takže určitě, jak jsem říkal, je velké množství míst, kam se dá jet přes víkend dokonce hlásí okolo 

nuly v noci a bez srážek, takže ti fajnšmekři by si určitě. 
 

 

 

Odpolední vysílání  
CNN Prima News | 08.01.2023 | Zpráva: 1 | Sledovanost pořadu: 0  

Beey,  

Pořad byl automaticky přepsán aplikací Beey (www.beey.io). 

 

Josef Kluge, moderátor  

Povánoční obleva vystřídala slibný začátek prosince na horách, a to znamená omezování nebo dokonce 

zastavení provozu. Podle slov prezidenta asociace horských středisek nebude letošní sezónana pro lyžařská 

střediska úspěšná. Vedle nepříznivého počasí jsou důvodem také inflace a vysoké ceny energií. 

 

mluvčí  

První polovina prosince byla pro lyžařské areály velmi příznivá, protože byl mráz udělaly se naštěstí dostatečné 

zásoby technického sněhu na sjezdovkách, takže, bohužel těsně před Vánocemi přišla obleva, ale přes vánoční 

svátky fungovalo 85 % řádově českých lyžařských středisek, čili tak nějak to proběhlo, bohužel ta situace 

pokračuje i na začátku ledna a v tuhletu chvíli funguje okolo 60 % lyžařských areálů v Česku. Je to něco přes 60 

těch větších středisek zhruba stovky a funguje třeba okolo 160 lanovek a vleků a pořád je k dispozici okolo 100 
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km sjezdových tratí, takže pořád se lyžuje k té otázce o zasněžování, na to je potřeba samozřejmě mráz, což je 

tak -4 a níže. A ten je hlášený někdy od příštího příštího týdne, jinak si myslím, že to asi moc dobrá sezóna 

nebude nejenom kvůli energiim inflaci a dalším věcem, se kterými se vstupovalo do té zimy, ale i bohužel díky 

tomu průběhu počasí, což je samozřejmě škoda nejenom pro provozovatele areálů, ale je nutné si uvědomit, že 

na tyto služby jsou navázané další ubytovací, stravovací a že ta horská střediska kromě cestovního ruchu na 

místech nic jiného nemají. Neznám středisko, které by ukončilo činnost naopak na začátku prosince šly šla ta 

střediska do sezóny s tím, že musí připravit sjezdové tratě, musí se rozjet ta sezóna, protože to je v podstatě 

jediná cesta, jak tady u toho sezónního byznysu nějakým způsobem fungovat. 

 

 
 

 

Lyže už nejdou na dračku. Nejméně se kupují běžky  
Právo | 09.01.2023 | Rubrika: Titulní strana | Strana: 1 | Autor: Tomáš Volf | Vytištěno: 79 895 | Prodáno: 51 615 | Čtenost: 172 094  

Lyže před zimní sezonou zdražily meziročně o 20 procent a sjezdové lyže s vázáním se podle statistiků 

prodávaly v průměru za 8800 korun.  

Kdo se nyní chystá nakoupit lyžařské vybavení, může najít v obchodech i na e-shopech výrazné slevy. Poptávka 

je totiž slabší.  

„V meziročním srovnání pozorujeme na Zboží.cz v prosincových datech pokles zájmu o lyžařské vybavení ze 

strany uživatelů,“ řekla Právu Kateřina Nejedlá, datová analytička ve společnosti Seznam.cz. U sjezdových lyží 

vidí pokles zájmu o desetinu, u běžek dokonce o 70 procent. Hodně lyžařů totiž vyrazilo do obchodu pro nové 

běžky předchozí zimu, když byly nuceně vypnuté vleky.  

„Pokles poptávky tu je, ale je to i tím, že není v nabídce všechno, co by lidé chtěli,“ uvedl Jan Červencl, 

produktový manažer obchodů Happy Sport.  

 

Na některé modely se čeká  

 

Připomněl, že velká továrna na běžky Fischer na Ukrajině před válkou vyhořela a za války nemůže obnovit 

produkci. Další výrobci čekají na materiály, na plasty dovážené z Asie.  

„Z vlastní zkušenosti vím, že drobný problém může nastat u specifi ckých požadavků na konkrétní značku, model 

a parametry lyží. Tam se může někdy na dodání chvíli čekat,“ sdělila Právu k nabídce běžek prezidentka 

Asociace horských středisek Kateřina Neumannová.  

Český výrobce sjezdových lyží Lusti z Žacléře v Podkrkonoší musel zdražit o dvacet procent.  

 

(Pokračování na str. 5)  

 

Lyže už nejdou na dračku. Nejméně se…  

 

(Pokračování ze str. 1) 

 

„Promítli jsme do cen jen to, co zdražili nám,“ popsal Právu zakladatel a majitel firmy Milan Luštinec. Vedle 

energií zdražil hlavně materiál a už během covidu se výrazně prodloužila doba jeho dodávek, což stále trvá.  

„Co dřív dodavatelé posílali obratem, na to se čeká několik měsíců. Na speciální slitinu kovů titanal jsme čekali 

skoro rok. Naučili jsme se dělat si daleko větší zásoby materiálu,“ popsal.  

Vedle výše zmíněných faktorů, tedy aktuálního nedostatku sněhu a nákupů za covidu, je znát, že Češi obecně 

začínají šetřit na sportovním vybavení a dalším zbytném zboží, což už několik měsíců potvrzují statistiky tržeb 

maloobchodu.  
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Polovina českých areálů nejede a ztráty kvůli teplu doženou jen těžko URL  
seznamzpravy.cz | 10.01.2023 | Rubrika: Záchrana byznysu, Firmy, Byznys, Stalo se | Autor: Zuzana Hodková  

K dnešnímu dni funguje už jen polovina českých skiareálů. I ty ale omezují provoz. Ztráty, které v minulých 

týdnech resorty nabraly, už podle šéfa Asociace horských středisek Libora Knota , do konce sezony nedoženou. 

 

Mezi zelenými kopci svítí bílý pás technického sněhu. Při denních teplotách přes pět stupňů ale i tady přibývá 

zabahněných míst, se kterými každou noc statečně bojují místní rolbaři. Do toho občas prší, a protože nemrzne 

ani v noci, není možné spustit umělé zasněžování. Přesto se SkiResort Černá hora – Pec drží a hlavní sjezdovky 

jsou stále v provozu. A na nich i tisíce lyžařů. Tak to alespoň vypadalo uplynulý víkend 7. a 8. ledna.  

„Po dvou letech covidu jsme měli velké očekávání, ale to se hlavně kvůli sněhu nenaplnilo. Situace ale není ještě 

tak špatná. Zatím se lyžuje a lidé pobyty neruší,“ říká Patrik Šíla, provozovatel Penzionu U Vleku Javor v Peci 

pod Sněžkou.  

To na Klínovci před víkendem skiareál uzavřeli. „Pro tuto chvíli je dobojováno, prohráli jsme. Ráno to vypadalo 

pouze na omezení kvůli síle větru, ale v kombinaci s vydatným deštěm a jarními teplotami nás to připravilo o 

zbytky sjezdovek,“ stojí v oficiálním vyjádření areálu na facebooku. Stojí i krušnohorský Boží Dar či šumavský 

Hochficht.  

Polovina areálů už stojíA rozhodně nejde o jediná místa v zemi, v níže položených místech se už lyžuje jen 

výjimečně, téměř bez sněhu jsou i mnohé běžecké tratě. „O víkendu bylo v provozu přes 60 procent středisek a k 

dnešnímu dni už funguje jen 51 procent lyžařských středisek,“ říká Libor Knot, ředitel Asociace horských 

středisek ČR, s tím, že současná obleva je extrémně dlouhá, a i když je před provozovateli areálů stále ještě 

téměř celá hlavní sezona, už teď je jasné, že letošní zima mezi ty nejúspěšnější patřit nebude. Areály do ní totiž 

vstupovaly po dvou letech covidu a navíc v době drahých energií a vysoké inflace.  

„Už je 9. ledna a nevypadá to, že během dvou tří dnů se počasí změní. Musíme počítat s tím, že první polovina 

ledna vypadne, a to už je v součtu s ne úplně dobrými Vánocemi velký problém, který se už nedá dohnat,“ 

dodává Knot.  

Jeho slova potvrzuje i René Hroneš, šéf největšího lyžařského areálu ve Špindlerově Mlýně, kde je v provozu 

osm z 18 sjezdovek a návštěvnost zhruba na polovině toho, co by jinak přinesla „standardní“ zima.  

„Výpadek návštěvnosti zejména mezi Vánocemi a silvestrem byl kvůli oblevě obrovský, a to nejenom ve Špindlu, 

ale ve všech střediscích. Celkově to bude mít negativní vliv na rozvoj a investice všech skiareálů. Sezona má 

dva hlavní vrcholy a o ten první – mezi Vánocemi a silvestrem – jsme z velké části kvůli počasí přišli. Tohle už v 

únoru jednoduše nedoženeme,“ dodává Hroneš.  

Čekání na sníhAreály, které zůstávají otevřené, mají často omezený provoz, a tak nabízejí permanentky za 

mimosezonní ceny nebo se slevou. Podle Libora Knota ale zatím nehrozí, že by se kvůli současnému počasí 

měli provozovatelé dostat do existenčních problémů. I tam, kde mají teď zavřeno, tak čekají na sníh a věří, že se 

dožene maximum.  

„Zima ještě neskončila. Covid jsme s pomocí státu přežili, letošní sezonu zatím hodnotit nebudeme, protože 

nekončí. Sníh napadne a budeme zas fungovat normálně. Teď lyžujeme na sjezdovce číslo pět a hosté pobyty 

neruší,“ dodává Vladimír Kasík, ředitel Ski&Bike Špičák, kde kvůli nedostatku sněhu v minulém týdnu zastavili 

sedačkovou lanovku, ale lyžuje se na rodinné sjezdovce Spodní Šance.  

Zákazníci zatím hoteliéry a majitele penzionů drží a pobyty hromadně neruší. I když místo lyžování vyrážejí 

spíše na procházky.  

„Sezona ve Ski centru Bublava – Stříbrná se zastavila na konci týdne. Bohužel situace není dobrá nikde. Po 

letech covidu je ještě horší, protože rezervy již byly vyčerpány. Ještě jsou, ale dva měsíce před námi a hlavní 

sezona je únor a část března. Věříme, že nám počasí pomůže. Na ohrožení investic je ještě brzo. Uvidíme, jaká 

bude dál situace. Pokud jde o ubytováni, tak rezervace zatím hromadně rušeny nejsou,“ říká Vladimír Keblůšek, 

majitel horského penzionu Bublava.  

 
 

 

 

https://www.seznamzpravy.cz/clanek/ekonomika-firmy-byznys-zachrana-podnikani-firem-polovina-ceskych-arealu-nejede-a-ztraty-kvuli-teplu-dozenou-jen-tezko-222839
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Skiareály v Česku úpí, mají málo sněhu a hodně úvěrů. Finančníka Rattaje zachraňuje 

rakouský ledovec i Špindl URL  
byznys.ihned.cz | 10.01.2023 | Autor: <![CDATA[Pavel P. Novotný]]>  

 

Ve Špindlu jsou v provozu čtyři lanovky a pět upravených sjezdovek. Celkově má nyní v provozu 13 z 23 

kilometrů sjezdových tratí. V provozu se daří udržet také lyžování na Ještědu, kde se lyžuje na nové moderní 

sjezdovce Nová Skalka. Na Slovensku má TMR v provozu své výše položené areály na Chopku v Jasné, na 

Štrbském Plese i v Tatranské Lomnici. 

 

Rattajovi ale dělá největší radost aktuálně Rakousko, ačkoliv i tam se řada proslulých alpských adres spíše trápí. 

„V našich korutanských střediscích jsou skvělé podmínky, hlavně na ledovci Mölltaler Gletscher. Zdejší klima je 

vzhledem k poloze této části rakouských Alp ovlivněno jiným prouděním vzduchu než zbytek lyžařské Evropy,“ 

vysvětluje slovenský finančník. Podle něj je nyní na Mölltaleru nejlepší lyžovačka z celé Evropy. Aktuálně tam 

mrzne a výška sněhu dosahuje asi 50 centimetrů, což jsou hodnoty, o kterých si nejen v Česku většina horských 

podnikatelů může nechat jen zdát. 

 

Některé hoteliéry, zejména na Slovensku, teď trápí i to, že v ceně ubytování mají automaticky skipas, když kývli 

například na nabídku od TMR. Marketingový tahák se ale za stávajících podmínek stal spíše přítěží. 

 

„Ale to je součást rizika. Chápu, že je to trápí, ale to riziko je stejné před každou sezonou. Když jsou dobré 

podmínky, tak se chlubí skipasem zdarma, když se nelyžuje, tak si stěžují. My tyto nabídky od skiareálu obecně 

nevyužíváme, naše klientela to nevyžaduje,“ říká zkušený hoteliér Jiří Gajdošík ze společnosti Asten Hotels, 

která ve Špindlerově Mlýně provozuje hotely Savoy a Soyka. Také on aktuálně zápasí s rušením rezervací a 

doufá v mrazivější počasí. 

 

„Prosinec byl dobrý. Závěr roku nebývá vyloženě o sněhu, ale v lednu už vidíme úbytek individuálních rezervací. 

Naštěstí tam máme řadu firemních zákazníků, kteří přijedou. Za normálních okolností bychom byli plní i na únor, 

místo toho počet rezervací ubývá. Takže jako všichni sledujeme předpověď počasí,“ hodnotí Gajdošík. 

 

Podle Asociace horských středisek ČR jsou aktuálně v provozu, byť omezeném, dvě třetiny lyžařských areálů, 

což odpovídá zhruba stu kilometrů sjezdovek. „Bohužel obleva pokračuje i na začátku ledna, a některé skiareály 

tak musí omezit rozsah svých služeb nebo dočasně uzavřít provoz. Dohnat ztráty se s největší 

pravděpodobností již nepodaří,“ říká k situaci šéf asociace Libor Knot. 

 
 

 

 

Skiareály v Česku mají málo sněhu a hodně úvěrů. Finančníka Rattaje zachraňuje 

Rakousko i Špindl  
Hospodářské noviny | 11.01.2023 | Rubrika: Téma | Strana: 10 | Autor: Pavel Novotný | Vytištěno: 18 590 | Prodáno: 26 759 | 

Čtenost: 128 119  

C es to vní ruch  

 

Pro sněhem posedlé byznysmeny to vypadá na další složitou zimu. Po dvouleté covidové terapii, která řadě 

skiareálů nafoukla dluhy, přišel nebývale teplý začátek letošního roku, jenž rozpustil většinu z pracně nastříkané 

https://archiv.hn.cz/c1-67157770-skiarealy-v-cesku-upi-maji-malo-snehu-a-hodne-uveru-financnika-rattaje-zachranuje-rakousky-ledovec-i-spindl
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bílé pokrývky z mrazivého prosince. A co je horší, ani několik příštích týdnů nevypadá lépe. Teploty nad nulou, 

déšť a silný vítr si budou nadále pohrávat s nadějí vlekařů.  

Vleky stojí v poslední dobou stále populárnějším areálu na Klínovci, v krkonošské Rokytnici nad Jizerou, 

nelyžuje se na Ramzové a na mnoha dalších kopcích. Jiná střediska jedou v omezeném provozu. Například v 

obřím areálu SkiResort - Černá hora - Pec se lyžuje na méně než polovině sjezdovek.  

„Ačkoliv jsme na sjezdovkách měli místy až metr sněhu, jsme nyní v podstatě na nule. Pro opětovné spuštění 

střediska je nutné několik dní mrazivých teplot,“ říká k tomu Martin Koky, obchodní ředitel Skiareálu Klínovec.  

Ten je od 5. ledna mimo provoz, ačkoliv v druhé polovině prosince bezmála dva týdny fungoval v plné síle.  

„Při covidových sezonách jsme přišli o finanční polštář a museli jsme si vzít nové provozní úvěry. Do této sezony 

jsme tak šli s rekordním dluhovým zatížením. Doufali jsme tedy samozřejmě v trochu jinou sezonu. Jsme rodinná 

firma a nestojí za námi žádní miliardáři ani finanční skupiny, v tom je to trochu těžší. Nějak se s tím ale 

vypořádáme,“ dodává Koky.  

Největší horský hráč v regionu, slovenská skupina Tatry Mountain Resorts (TMR), za níž stojí investoři kolem 

finančníka Igora Rattaje a skupiny J&T, zatím drží v provozu všechna svá klíčová střediska. A z toho může i 

těžit, i když i jim počet návštěvníků oproti předcovidovým rokům ubyl. TMR má v Česku na povel vleky a lanovky 

v nejslavnějším areálu Špindlerův Mlýn, který z hlediska sněhu patří tradičně k nejodolnějším. Provozuje ale také 

areál na Ještědu. Ve Špindlu se nyní lyžuje za 890 korun na den (při online nákupu v systému Gopass), což je 

méně, než je v hlavní sezoně obvyklé.  

„Sněhové podmínky v Česku nejsou ideální, přesto jsme díky našim moderním zasněžovacím systémům byli 

schopni připravit naše střediska tak, že i nyní, kdy řada českých areálů zavírá, stále lyžujeme,“ pochvaluje si Igor 

Rattaj, někdejší partner J&T.  

Ve Špindlu jsou v provozu čtyři lanovky a pět upravených sjezdovek. Celkově má nyní v provozu 13 z 23 

kilometrů sjezdových tratí. V provozu se daří udržet také lyžování na Ještědu, kde se lyžuje na nové moderní 

sjezdovce Nová Skalka.  

Na Slovensku má TMR v provozu své výše položené areály na Chopku v Jasné, na Štrbském Plese i v 

Tatranské Lomnici.  

Rattajovi ale dělá největší radost aktuálně Rakousko, ačkoliv i tam se řada proslulých alpských adres spíše trápí. 

„V našich korutanských střediscích jsou skvělé podmínky, hlavně na ledovci Molltaler Gletscher. Zdejší klima je 

vzhledem k poloze této části rakouských Alp ovlivněno jiným prouděním vzduchu než zbytek lyžařské Evropy,“ 

vysvětluje slovenský finančník. Podle něj je nyní na Molltaleru  

nejlepší lyžovačka z celé Evropy. Aktuálně tam mrzne a výška sněhu dosahuje asi 50 centimetrů, což jsou 

hodnoty, o kterých si nejen v Česku většina horských podnikatelů může nechat jen zdát.  

Některé hoteliéry, zejména na Slovensku, teď trápí i to, že v ceně ubytování mají automaticky skipas, když kývli 

například na nabídku od TMR. Marketingový tahák se ale za stávaj ících  

podmínek stal spíše přítěží.  

„Ale to je součást rizika. Chápu, že je to trápí, ale to riziko je stejné před každou sezonou. Když jsou dobré 

podmínky, tak se chlubí skipasem  

zdarma, když se nelyžuje, tak si stěžují. My tyto nabídky od skiareálu obecně nevyužíváme, naše klientela to 

nevyžaduje,“ říká zkušený hoteliér Jiří Gajdošíkze společnosti Asten Hotels, která ve Špindlerově Mlýně 

provozuje hotely Savoy a Soyka. Také on aktuálně zápasí s rušením rezervací a doufá v mrazivější počasí.  

„Prosinec byl dobrý. Závěr roku nebývá vyloženě o sněhu, ale v lednu už vidíme úbytek individuálních rezervací. 

Naštěstí tam máme řadu firemních zákazníků, kteří přijedou. Za normálních okolností bychom byli plní i na únor, 

místo toho počet rezervací ubývá. Takže jako všichni sledujeme předpověď počasí,“ hodnotí Gajdošík.  

Podle Asociace horských středisek ČR jsou aktuálně v provozu, byť omezeném, dvě třetiny lyžařských areálů, 

což odpovídá zhruba stu kilometrů sjezdovek. „Bohužel obleva pokračuje i na začátku ledna, a některé skiareály 

tak musí omezit rozsah svých služeb nebo dočasně uzavřít provoz. Dohnat ztráty se s největší 

pravděpodobností již nepodaří,“ říká ksituaci šéf asociace Libor Knot.  
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Dopolední vysílání  
ČT 24 | 11.01.2023 | Zpráva: 1 | Sledovanost pořadu: 0  

Beey,  

Pořad byl automaticky přepsán aplikací Beey (www.beey.io). 

 

 

mluvčí  

Krásné středeční dopoledne vám přeju taky já ovšem, jak vidíte, nikoliv ze studia ale ze zamračeného a větrného 

Bedřichova v Jizerských horách, protože právě situace na horách to bude téma celého dnešního dne budeme se 

bavit o tom jaká ta letošní sezóna na horách je a byla třeba v prosinci, kdy bylo opravdu hodně sněhu, jaká je 

taky teď, kdy ta situace není zdaleka, jak vidíte za mnou tak optimistická a jaká ta sezóna ještě bude, protože 

pojďme být opravdu trošku optimističtí, kdo by si chtěl ještě letos zalyžovat. Rozhodně vše ještě ztraceno není, a 

to dokonce ani teď v lednu i o tom si budu povídat s mým prvním hostem, který měl Libor knot ředitel asociace 

horských středisek krásné dopoledne vám přeji. 

 

Krásné dopoledne všem. 

 

Tak co vy jste optimista pesimista jaká ta letošní sezóna zatím je. 

 

Tak jsem optimista, protože rozhodně nekončí je teprve před námi do značné míry to co na začátku prosince 

vypadalo velmi slibně, protože jsme měli mrazy a díky velmi kvalitnímu technickému zasněžování, které v naší 

střediscích je tak před Vánoci fungovali téměř všechny až na malé výjimky, bohužel teda asi všichni si 

uvědomujeme ten poslední týden v roce, kdy došlo k významný oblevám teplotám plusovým a i dešti, takže ta 

návštěvnost v tomto silném vánočním týdnu samozřejmě nebyla vůbec optimální, bohužel to pokračuje i teďka v 

těch lednových dnech, ale doufám, že se to zase odpíchne a půjdeme to pořádné normální zimy. 

 

Tereza Řezníčková, moderátorka  

Vidíme to ostatně za námi jaká ta situace je třeba, konkrétně tady v Bedřichově, ale já jsem říkala, že není nic 

ztraceno, pokud někdo opravdu chce sjet zalyžovat, takže jak jsou na tom české sjezdovky, které jezdí, které 

nejezdí, jaký je ten poměr? 

 

mluvčí  

V tuto chvíli? Jede něco přes polovinu, konkrétně 55 % lyžařských areálů v České republice, takže je to i díky 

tomu, co jsem říkal, těm zásahám technického sněhu, přírodní sníh není nejenom tady, ale pomalu ani v Alpách, 

takže, bohužel je to opravdu jenom na těch sjezdových tratích, ale to číslo není malé. Mnohá z nich mají i třeba 

přes 10 km tratí, a když jsem se díval na střediska, která mají víc než 2 km připravených a otevřených 

sjezdových tratí, tak je jich přes 20, takže určitě lze i v chvílích si vybrat areál, byť to není ten, dejme tomu, 

příměstský nejbližší, ale nějaký o něco vzdálenější, ale určitě lyžovat jde. 

 

Tereza Řezníčková, moderátorka  

Já musím říct diváků, že nám teď úplně teplo není, ale ten začátek ledna ten opravdu teplý byl existuje i možnost 

zasněžovat v momentě, kdy je nad nulou, jde to v Česku a dělá se to někde v Česku. 

 

mluvčí  

Tak jsou to spíš doprovodná zařízení, které fungují jenom na dvou místech v České republice. Je to k vytvoření 

nějakých konkrétních míst nějaké základní sněhové vrstvy, ty stroje dokážou vyrábět úplně jinou technologií, než 
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je obvyklé sníh i to třeba plus pěti 10 stupňů. Dává se to do nějakých deponií a pak se to používá na ta konkrétní 

místa, ale samozřejmě daleko obvyklejší je to konvenční technické zasněžování, které je už teď jaksi součástí 

běžnou infrastruktury střediska bez tohoto. Nefunguje nejenom u nás, ale ani, dejme tomu, v Alpách a tahleta 

zařízení dokážou samozřejmě během tří pěti někde sedmi dnů podle toho, jak jsou vybavení tu dostatečnou 

vrstvu sněhu nastříkat. 

 

Tereza Řezníčková, moderátorka  

My víme, že v některých areálech to nevzdávají, i když se nelyžuje, že nechávají lanovky alespoň třeba pro pěší 

turisty, tak mě zajímá, jestli lidi využívají, jestli jezdí na hory i teď v tomhle období, kdy moc sněhu není. 

 

mluvčí  

Tak o těch Vánocích jsem mluvil, nebylo to úplně optimální z hlediska návštěvnosti areálu, ale z hlediska 

horských středisek. Tam to fungovalo tak jako obvykle to znamená bylo docela plno, protože rozhodně nikdo 

nechce úplně sedět doma na konci roku teď začátkem toho kalendářního roku ledna je to samozřejmě trošku 

slabší, ale to je obvyklá mimo sezóna, jestli využívají pěší, tak to je samozřejmě relativně okrajová záležitost, 

protože, jak už jsme řekli, funguje tady přes 50 normálních lyžařských středisek, kde ten provoz funguje, takže si 

myslím, že si najdou svoje místo na horách i v rámci toho pobytu, který je teď a musím říct, že docela mě to i 

překvapilo od hoteliérů. Máme informace ani se nějak houfně nestornují ty pobyty, že zůstávají samozřejmě i 

třeba na únor a podobně a doufejme, že se, tak jak už se dnes ukázalo -4 a některá sněžná děla po třech 

týdnech znovu mohla začít být znovu v provozu. Se ta situace od víkendu zlepší. 

 

Tereza Řezníčková, moderátorka  

Máme taky období lyžařských výcviků, které v Česku povinné nejsou, máme za sebou 2 roky covidu, kdy se v 

podstatě nejezdilo na lyžařské výcviky, jak k tomu teď přistupují české školy. Jezdí a jezdí dostatečně, řekněme, 

pro vás? 

 

mluvčí  

Je to spíš o těch dětech a o těch školách my doufáme, že jezdí co nejvíce, protože ten hlad po horách tady byl, 

bylo to vidět i v době toho covidu, bohužel ta čísla neustále mírně klesají, co se týče počet žáků, který je v 

daném ročníku a ten počet, který vyjede do hor, snažíme se v rámci různých možností navýšit a podpořit 

nějakým způsobem výjezdy těch dětí, protože to je po stránce zdravotní sociální a mnoha dalších věc, kterou 

určitě chceme podporovat, konkrétně lyžařská střediska to podporují velmi cenou, protože to jsou speciální 

ceníky pro děti, podobně i ubytatele, ale chtělo by to i nějakou podporu z hlediska, dejme tomu, kraje nebo státu, 

protože všechny okolní země třeba v čele s Rakouskem nebo i Švýcarskem poměrně významně nějakým 

způsobem podporují to, aby děti na hory mohly jezdit. 

 

Tereza Řezníčková, moderátorka  

Zmínili jsme, že máme za sebou to období covidu, které nebylo úplně jednoduché pochopitelně pro lidi, kteří jsou 

zaměstnaní v cestovním ruchu, kolik lidí v Česku živí české hory. Máte přehled o tomhle čísle? 

 

mluvčí  

Tak ano, pokud mluvíme o situaci, které je tedy za mnou vidět, tak to není jenom o provozovateli těch lyžařských 

areálů, ale je to, jak říkají studie 1 Kč utracená v areálu znamená 7 Kč utracených v doprovodných službách. To, 

znamená, to je ubytovacích stravovací a všechny ty další různé lyžařské školy, půjčovny, ale i třeba obchod s 

potravinami. To všechno je závislé na tom, aby horské středisko mohlo přežít, protože tam mnohdy nic jiného 

než cestovní ruch. Nemají jsou to malé obce na, dejme tomu, v pohraničí, a to číslo je okolo 45 000 

zaměstnanců v cestovním ruchu na horách, takže to určitě není malé. 

 

Tereza Řezníčková, moderátorka  

Tak pojďme závěrem možná trochu nalákat někoho, kdo třeba koupený pobyt má teď přemýšlí, jestli ho má rušit 

nerušit vzhledem k tomu, co vidí za námi. Vy určitě řeknete, že jezdit má to je jasné, ale tak proč. 
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mluvčí  

Tak samozřejmě Česká republika je tradiční lyžařskou zemí. My jsme na nějakém dvanáctém místě z hlediska 

celosvětového v počtu lyžař dní, které na horách strávíme, takže nemyslím si, že by tomu mělo být i letos, jinak. 

Čeká nás hlavní sezóna, to znamená únor jarní prázdniny a až do poloviny března a ta předpověď počasí v 

podstatě teď by se měla o víkendu odrazit. Pak jsou minusové teploty a jak už jsem naznačil, technické 

zasněžování dokáže během několika málo dnů zase dát ty sjezdovky do kondice a určitě pobyt na zdravém 

čerstvém vzduchu na horách. Můžu jenom doporučit, takže doufám, že se to ještě v dobré obrátí. 

 

Tereza Řezníčková, moderátorka  

Láká Libor knot ředitel asociace horských středisek, moc vám děkujeme. Na shledanou. 

 

mluvčí  

Taky děkuju za pozvání, na shledanou. 

 
 

 

Drahé energie, krátké svátky a obleva: Smrtící koktejl zavřel už polovinu skiareálů URL  
blesk.cz | 12.01.2023 | Rubrika: Události | Autor: amb,inf  

„Polovina skiareálů už musela kvůli vysokým teplotám zavřít,“ řekl Blesk Zprávám šéf vlekařů Jakub Juračka. 

Letošní sezona je pro něj nesrovnatelná. Skiareály, které utrácí velké sumy za vysoké energie, si během 

extrémně krátkých svátků moc nevydělaly a vstup do roku 2023 nebyl o nic lepší. Oteplování už ale pozorují 

dlouho a někteří se na současnou situaci připravili. Nezbývá než doufat, že se mrazy vrátí. 

 

Nejen vysoké náklady na energie, ale nově horským střediskům komplikuje život další nepřítel: Extrémně teplé 

počasí. České hory těží ze dvou hlavních období, z prožitých vánočních svátků a jarních prázdnin, které je 

naštěstí teprve čekají. Během vánočních prázdnin totiž situace rozhodně nebyla ideální. „Letos nám po dlouhých 

letech vycházely nejkratší možné vánoční prázdniny, svátky vyšly do víkendů,“ řekl Blesk Zprávám šéf Asociace 

lanové dopravy a provozovatel zlínského skiareálu Jakub Juračka. 

 

„Do toho máme počasí, které je pro celý horský sektor od ubytování a stravování po naše lanovky a vleky 

negativní. Část areálů vypíná kvůli počasí provozy. Teď jde skoro o polovinu skiareálů,“ upřesnil šéf vlekařů. 

 

Hory podle něj zažívají nesrovnatelnou sezonu. „Srovnat se dá jen s katastrofální sezonou 2006/2007. Tenkrát 

málem skončil krachem i náš areál, protože zima se zachovala stejně. Nejhorší na tom bylo, a to si nikdo 

nepřejeme, že tenkrát už mrazy ani nepřišly,“ vzpomínal. 

 

Dodal však, že doba pokročila a skiareály jsou připravenější. Technologie zasněžování se obrovsky zlepšila, 

zařízení spotřebují třetinu energie, jsou mobilnější, plně automatizovaná, sama si umí zabezpečit vodu. „O tom 

se nám tenkrát ani nesnilo.“ 

 

Úspěšnější polovina skiareálů navíc pořád jede, podařilo se jim vyrobit sníh. Jak ale Juračka upozornil, stála za 

tím mnohaletá příprava. „Provozovatelé roky plánovali, investovali a dobře znají svoje řemeslo. Už dlouho totiž 

pozorujeme, že soubor mrazivých dnů a nocí je hrozně krátký,“ vysvětlil. 

 

„Dřív mrzlo třeba celý měsíc, dnes je mráz ideálně 7–10 dnů v kuse. Když v tomto případě zasněžovací zařízení 

nastartujete, nemusíte je vypínat. To je největší práce, vypnout je, zavřít, odmrazit. Navíc máme dostatek 

zařízení, abychom ten týden, kdy mrzne, využili a vyrobili třeba metr sněhu,“ dodal Juračka. 

 

Sledujte Radar Blesku 
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V horských místech, kde nebyl dostatek vody, si úspěšnější provozovatelé skiareálů pořídili nádrž nebo jiný 

systém, který jim chybějící vodu zaručil. Díky tomu pak mohli zasněžovací zařízení využít. „Vybudovali si čerpací 

zařízení v takové kapacitě, aby neřešili, že musí sněžit víc a nemají kde na to brát vodu.“ 

 

„A posledním faktorem je, že každý z nás má několik kilometrů tratí. Roky je tu ale pravidlo rozumnějších, že 

vysněží jednu centrální trať, kterou udržují v chodu i při těchto extrémních podmínkách. Vysněží ji do nějaké 

výšky, o které vědí, že ji potřebují pro přežití tří nebo čtyř teplejších týdnů. Až potom zasněžování přesměrují na 

ostatní tratě,“ popsal Juračka. 

 

O boji s vysokými teplotami promluvil s Blesk Zprávami také Libor Knot z Asociace horských středisek ČR. 

„Pokračující obleva na začátku ledna, která trvá už 3 týdny a zasáhla nejen Česko, ale i Alpy, samozřejmě 

způsobí provozovatelům ztráty. Budou se již velmi těžko dohánět, takže v součtu se zvýšenými náklady na 

energie a s inflací nebude ekonomický výsledek zimy příliš dobrý. České hory jsou na tom podobně jako jinde v 

Evropě, zcela chybí přírodní sníh a všichni čekají na mráz, aby mohli znovu začít zasněžovat,“ řekl. 

 

Stejně jako Juračka poukázal také na ne úplně povedené vánoční svátky. „V provozu byla díky dobré 

vybavenosti technickým zasněžováním většina středisek, ale zájem byl kvůli počasí nižší,“ doplnil. 

 

Podle Radio France International byla mezi svátky uzavřená čtvrtina jižních a severních francouzských Alp, jen 

čtvrtina zůstala v provozu v Pyrenejích, Vogézách a v pohoří Jura. V zemi byla uzavřená celkem polovina 

sjezdovek, problémy měly hlavně níže položené areály. Komplikoval to i déšť, který sníh měnil v bláto. Teplotní 

rekordy zaznamenaly i polské, rakouské, maďarské a další sjezdovky. 

 

Kromě globálního oteplování se to přičítá také návalu teplého vzduchu, který přišel z Afriky. Rostou obavy, že do 

budoucna se bude kvůli umělému zasněžování spotřebovávat obrovské množství vody a problematické to bude i 

pro profesionální zimní sporty. 

 

Fakt, že obleva přišla na začátku ledna, ale šéf českých horských středisek Libor Knot považuje za výhodu. 

Během tohoto období totiž české hory běžně zažívají nižší návštěvnost. „Podle aktuálních předpovědí počasí by 

ale měl nastat obrat, už ve středu bylo na některých místech dostatečně mrazivo, aby se mohla znovu rozjet 

sněžná děla a po víkendu by definitivně mělo přijít výrazné ochlazení a sněhové srážky,“ svěřil se Knot s 

pozitivními vyhlídkami. 

 

S rezervacemi ubytování lidé zatím spíš vyčkávají, zároveň své pobyty ani hromadně neruší. „Únor a první 

polovina března jsou tradičně návštěvnicky nejsilnější období a lze předpokládat, že zima na horách opět poběží 

tak, jak jsme zvyklí,“ zakončil Knot. 

 

 

 

 
   

 


